
NoN vYcE
Z RIBNIŠKO - KOČEVSKEGA KONCA 

november 1993 cena 120 SIT št. 65

<gr>^

Pekarna
HRAM

KRUH IN PECIVO, 
SLAŠČICE,

TORTE PO NAROČILU
Trdnjava 1, Kočevje 

Telefon: 855-558
ZAHTEVAJTE PRI VAŠEM 

PRODAJALCU ALI OBIŠČITE 
Krušni butik v KOČEVJU

Obrtno industrijska cona Kočevje
SKLAD KONTRA KONZORCIJU

Obrtno-industrijska cona Ribnica
VSAK LE DO SVOJIH VRAT

Demokrati na obisku
VLADA SE BOJI KOČEVSKE

Riko v stečaju in SSS
ENOTNO ZASTOPANJE DELAVCEV

Glasba
TOP LINE SHOW BAND

Katja Tomič
MED DVANAJSTIMI NAJLEPŠIMI 
PRI NAS

v
Crna kronika
V ZNAMENJU OROŽJA IN SNEGA

; fit mm'

Družina Prijatelj iz Strug
NAJBOLJ UREJENA KOČEVSKA 
KMETIJA



n
RENAULT

RUFAC
IaVTOCENTER RUFAC d.oTo.

Ob Mahovniški cesti 3,
61330 Kočevje
tel 854-042, 854-666, fax: 855-444 
Del. čas: 7.30-12.,13-17, sob.9-12

POOBLAŠČENI ZASTOPNIK ZA RENAULT

//

NA ZALOGI-DOBAVA TAKOJ: RENAULT 5, CLIO, TWINGO 
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TRGOVINA KOVINAR

Reška c. 23, tel. 061/853-621, fax 851-613 
Kočevska Reka 48, tel.061/800-043 
Del.čas: 6.30-14.30, sobota zaprto

V TRGOVINI KOČEVJE UVAJAMO 24.11.1993 
NEPREKINJEN DELOVNI ČAS OD 7.00-18.30

REGULATOR VLEKA SAMSUNG 
PROGRAMSKA URA OMNIREX 
ŠTEVEC OBRAT. UR 
WC ŠKOLJKA STRUMICA 
MIKROVALOVNA PEČICA 
ŽAR IGA 60-100 W 
LOPATA ZA SNEG

NOVO NOVO

5.300 RADIATOR AKLIMAT novi tip M500 1.289
1.990 M600 1.539
1.432 WC DESKA PWC 690
4.990 PRALNI STROJ PS 808 61.990

49.800 PS 1008 64.120
54,90

499,00
AKUMULATORSKI VIJAČNIK 1B&D 5.390

NOVO NOVO NOVO NOVO
V sodelovanju z Ljubljansko banko in SKB banko vam nudimo KRATKOROČNE in 
DOLGOROČNE KREDITE po izjemno ugodnih obrestnih merah od R + 8 % dalje
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UVODNIK
Po nekoj suhih zimah nas je letos 

sneg prav bogato obdaril in za mar
sikoga bo to ena redkih, če že ne 
edina obdaritev nasploh, čeprav se 

bližajo obdaritveni prazniki. Miklavž 
je pred vrati in predvsem za starše 

bi bilo prelepo, če bi se res od 
nekod pojavil Miklavž v človeški 

podobi in obdaril vse ljudi, ne samo 
otrok. Kdo sploh je Miklavž? 

Miklavž oz. sv. Nikolaj je katoliški 
svetnik, okrog katerega se je spletlo 
in se še danes spleta mnogo legend.

V vseh pa nastopa kot prijazno 
darežljiva oseba. V Evropi je njegova 
darežljivost dosegla vrh 6. decembra, 
saj takrat Miklavž na svoj god ob

dari vse otroke.
Sv. Miklavž v Cerkvi od 11. stoletja 
dalje velja za pomočnika v stiski in 

čudodelnika, ki prihaja iz teme 
zimske noči v svetlobo preprostih 

kmečkih izb in v razkošne sobe mest
nih hiš, ljudi razveseli z obdarovan

jem in spet izgine v temi noči. 
Ime Nikolaj izvira iz grščine in 

pomeni zmago ljudstva. Morda ga 
prav zato še danes tako vztrajno 

častimo in ga imamo za škofa, kar 
dokazuje tudi obleka, v kateri se še 

dandanes pojavlja.
Kakorkoli že, zagotovo je Miklavž 

eden najbolj priljubljenih in ljubljenih 
svetnikov in vsem vam želim, da bi 

se letos obilno in bogato spomnil 
tudi vas. To jasno želim tudi sebi.
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Obrtno industrijska cona Kočevje leto dni potem

SKLAD CONTRA KONZORCIJU

št. 65

Sklad stavbnih zemljišč je na svoji drugi seji v novi sestavi pod predse
dovanjem načelnika občinske geodetske uprave Braneta Kovača konec 
oktobra sprejel sklep, naj se zaradi neizpolnjevanja obveznosti GM kon
zorciju odvzame zemljišče, ki je predvideno za gradnjo obrtno industrijske 
cone na Bregu. Pogodba o vlaganju med konzorcijem in kočevskim 
izvršnim svetom naj se razdre, pravica do razpolaganja z zemljiščem pa 
naj se prenese nazaj na občino. Zemljišče naj se razpalcelira in proda 
na javni dražbi razen dela, ki je potreben za gradnjo AMD baze, s 
prilivom od prodaje pa se zemljišče komunalno opremi. Izvršni svet je 
na podlagi tega sklepa naložil GM konzorciju, naj poda poročilo, kaj vse 
je bilo storjeno, da bi se v obrtni coni oddalo zemljišča za gradnjo 
proizvodnih objektov in kakšna so bila doslej vlaganja konzorcija. Sklepi 
obeh med seboj formalno neodvisnih organov pa so le vrhovi ledene gore, 
ki v globinah temelji na splošni krizi gradbeništva in nesposobnosti 
občinskih organov, da bi zagotovili primerne osnove za bodoče investi
torje. Najmočnejši kočevski gradbeniki so se v vladi organizirali v močan 
lobi in uveljavili svojo vizijo gradnje industrijske cone, ki pa je bila - 
kot se je izkazalo pozneje - bolj slabo zakoreninjena v kočevski stvarnosti. 
Ali res obstaja kočevska “gradbeniška mafija”, ali so zahteve sklada sploh 
realne, kdo “stoji za njimi”, se ugiba v kočevski javnosti, iz poslovnih 
in političnih krogov pa kot ponavadi ni mogoče pričakovati pravih 
odgovorov. Kočeveje je premajhno in med sabo preveč povezano, da bi 
se moglo pojave zastavljati aferaško ali pa jih osvetliti do temeljev.

SKLAD: razveljaviti pogodbo 
in vrniti zemljišče
Zemljišče na Bre^u v skupni izmeri 
preko 60.000 m“ je skladu proti 
odškodnini odstopilo Avto Kočevje že 
v novembru 1990. Napravljena je bila 
lokacijska dokumentacija ter izdano 
lokacijsko dovoljenje, istočasno pa je 
IS naročal projekte za potrebno ko
munalno infrastrukturo, ki jih je 
plačeval sklad. Februarja 1992 je IS 
sprejel sklep, da se izgradnjo industri
jske cone dodeli konzorciju, ki naj bi 
ga sestavljali Gramizu Inženirng, Kov
inar Kočevje. AG Inženiring, Komu
nala, Hydrovod, Sklad stavbnih 
zemljišč in pogojno Elektro Kočevje. 
Sklad stavbnih zemljišč se ni strinjal 
z določilom, naj se zemljišče brez
plačno prenese na konzorcij, saj bi 
se v primeru, da je sklad član kon
zorcija, morala vrednost zemljišča 
upoštevati kot pristopni delež skupaj 
z vrednostjo priprave zemljišča in 
spremembo namembnosti. V primeru, 
da sklad ni član konzorcija, pa bi 
morala odločitev o neplačanem 
prenosu zemljišča sprejeti skupščina,

skladu pa se povrne delež stroškov 
za pripravo zemljišča.
Aprila 1992 sta izvršni svet in GM 
konzorcij podpisala pogodbo o vla
ganju, s katerim je zemljišče na 
Bregu postalo del poslovnega sklada 
konzorcija, le-ta pa mora omogočiti 
gradnjo najkasneje v šestih mesecih 
od dne podpisa te pogodbe. 
Oktobra 1993, leto dni po poteku 
tega polletnega roka, pa je sklad 
pod novim vodstvom ugotavljal, da 
se na zemljišču razen postavitve 
temeljnega kamna nič ne dogaja. 
Sklad je zahteval od IS odgovor o 
vzrokih za nerealizacijo pogodbe, 
vendar ga do zahtevanega roka ni 
dobil. Na svoji naslednji seji konec 
oktobra je zato dodal še ugotovitve, 
da je pogodba o vlaganju nična, 
ker naj bi bil AG konzorcij vpisan 
v sodni register šele tri mesece po 
sklenitvi pogodbe in poleg tega 
ponovno zahteval, naj se konzorciju 
zemljišče odvzame in se prenese 
nazaj na občino, se razparcelira, 
proda na javni dražbi in z iztržkom 
komunalno opremi.
Izvršni svet je reagiral le na prve

zahteve sklada in od GM konzorcija 
zahteval poročilo o dosedanjih 
pripravljalnih aktivnostih GM konzor
cija.

GM konzorcij: gradnja 
omogočena vsakomur po 
najnižji ceni komunalno 
urejenega zemljišča
GM konzorcij v svojem odgovoru 
poudarja, da si je zemljišče za igrad- 
njo obrtne cone pridobil na javnem 
razpisu, za uresničitev pogodbenih 
obveznosti pa je storil naslednje:
• opravil je marketinško analizo 

obrtnih con po Sloveniji;
• zavrnil je že obstoječi predlog 

pozidave sklada zaradi neeko- 
nomičnosti komunalnega urejanja 
zemljišča;

• zaradi specifičnih tehnoloških za
htev potencialnih kupcev se je 
odločil voditi lokacijski postopek 
za posamezno fazo ločeno.

• na podlagi projektne doku
mentacije in z javnim razpisom 
izvajalcev del je ugotovil iz
hodiščno ceno komunalno opre
mljenega zemljiša z vsemi nave
denimi komunalnimi priključki na 
parceli, ki znaša 39,90 DEM, ob
jekt zgrajen do tretje podaljšane 
faze pa naj bi stal od 420-490 
DEM.

V ceni ni zajeta cena osnovnega 
zemljišča, saj naj bio bil to prispevek 
občine Kočevje k pospeševanju pod
jetništva. Konzorcij je svojo ponudbo 
javno predstavil v juliju, torej so 
kupcem omogočili začetek gradnje v 
roku, ki je bil določen v pogodbi. 
Kljub temu, da so odtlej obelali 11 
resnih ponudb, pa nobena od teh ni 
bila realizirana po mnenju kozorcija 
zaradi tega, ker so se ponudniki iz 
občine v glavnem odločili za nakup 
ali najem poslovnih prostorov pri 
podjetjih v stečaju, saj je bila cena 
zaradi velike ponudbe izjemno nizka. 
Konzorcij si ne zna razložiti, s kater
imi argumenti je upravni odbor 
Sklada stavbnih zemljišč sklepal, da 
konzorcij ni izpolnil obveznosti in
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nasprotno trdi, da je bila omogočena 
gradnja vsakemu kupcu po najnižji 
ceni komunalno opremljenega 
zemljišča v Sloveniji. Kljub temu, da 
konzorcij ne vidi pravnih razlogov, je 
pripravljen zemljo vrniti, če Sklad 
stavbnih zemljišč dokaže, da bi lahko 
bila cena komanulnega urejanja nižja 
in če se konzorciju povrnejo 
dosedanji stroški in vložen kapital, 
kar naj bi znašalo okrog 300.000 
DEM. Konzorcij je na očitke sklada 
odgovarjal tudi s protivprašanji:
• glede na to, da kupci na drugih 

lokacijah plačujejo le 30% 
povprečnih stroškov komunalnega 
urejanja zemljišč, pa še to na 
dobo 5 let, prihaja do napačnih 
primerjav cen (konzorcij mora 
plačati za komunalno urejanje 100 
% dejanskih stroškovl); od kod 
se torej financira 70 % stroškov 
komunalnega urejanja zemljišč 
kakor tudi obresti za dane kred
ite?

• ali je primerno vzdrževati tako 
politiko, ki ne stimulira orga
nizirane gradnje v obrtni coni, saj 
je posamična gradnja prob
lematična tako z vidika urbanizma, 
ekologije..?

GM konzorcij predlaga izenačenje 
pogojev tako za morebitne kupce bo
disi s subvencioniranjem kupcev v 
obrtni coni bodisi z izenačitvijo pogo
jev vseh kupcev, kar pomeni 100% 
pokrivanje stroškov komunalnega ure
janja zemljišča.

AMD baza kot povod za 
dvom
Argumenti so tehtni tako na eni kot 
na drugi strani,seme dvoma v us
treznost konzorcija pri izgradnji 
obrtne cone pa niso zasadili toliko 
potencialni investitorji, ki so si 
večinoma že našli druge lokacije za 
svojo dejavnost, kot pa AMD s svo
jimi zahtevami za gradnjo morebitne 
baze na območju obrtne cone na 
Bregu. Občina jih namreč vabi z 
brezplačnim zemljiščem in komunalno 
opremljenostjo, vsaj slednjega pa jim 
na območju obrtne cone Breg ne 
more zagotoviti prav po zaslugi 
pogodbe lastnega IS z AG kokonzor- 
cijem. Ali naj tako komunalno 
opremljenost v 100% znesku plača 
konzorciju, če bi na kakšni drugi

Polaganje teme
ljnega kamna v 
lanskem predvolil
nem novembru je 
prineslo morda 
nekaj volilnih 
točk tedanjim ka
ndidatom, obrtna 
cona pa ostaja 
neuresničen 
(političen?) pro
jekt.

lokaciji na občinski zemlji (npr. pri 
ITAS-u, ki pa AMD-ju ne ustreza) 
lahko prišla do komunalne opreml
jenosti ceneje po zaslugi plačila 30% 
deleža ter kredita? Na konzorciju 
sicer trdijo, da zemljišča komunalno 
ni mogoče ceneje opremiti kot pod 
njihovim okriljem (celostno urejanje 
zmanjšuje stroške posameznemu in
teresentu), na skladu pa naj še pose
bej v zadnjem času ne bi imeli 
tovrstnih stroškovnih izkušenj, saj se 
v Kočevju že lep čas ni gradilo na 
novo.
Z lobiranjem do medvedje 
usluge
Na morebitne očitke, da so si brez
plačen prenos zemljišča pripravili s 
pomočjo članov konzorcija, ki so 
istočasno člani IS, odgovarjajo, da je 
samo po sebi umevno, da so se 
združile najmočnejše kočevske firme, 
ki so sposobne konkurirati s celovito 
gradbeno ponudbo tudi firmam izven 
Kočevske in da ima interes tudi 
občina, da kapital ostane doma. Pri 
konzorciju so vztrajali kljub temu, da 
se mu niso pridružila tudi kočevska 
javna podjetja (Komunala, Hydrovod) 
in Sklad stavbnih zemljišč sam, ki bi 
svoj kapitalski delež prispevali poleg 
v zemljišču tudi v obliki storitev in 
še bolj približale gradnjo domačim 
investitorjem. Konzorcij se od 
občinskih organov, ki so tedaj ugo
tavljali veliko potrebo po obrtni coni, 
počuti celo “na okrog prinešenega”, 
saj se je kmalu pokazalo, da med 
obrtniki in podjetniki ni pravega zan
imanja za tovrstno gradnjo. V okto
bru so kljub temu začeli z izgradnjo 
vodovodnega omrežja, namrevajo pa 
tudi zgraditi objekt, v katerega bodo 
investirali sami in ga zgrajenega 
ponuditi na trg. Bojazen, da bi pro
dajali zemljišče ali ga obremenili s 
hipoteko je po trditvah konzorcija

povesm neuteljena, saj bi si v 
obeh primerih zaprli svoje 
možnosti za gradnjo, s tem pa bi 
dejansko prekršili pogodbo, po ka
teri so se obvezali prodajati le 
objekte v opodaljšani tretji grabeni 
fazi.
Obrtno cono je pokril sneg in 
dokler se ne odtaja bodo na 
kočevski občini in gradbeništvu 
morali razčistiti, kaj je to javni 
ineteres in kaj podjetništvo. Kot 
kaže, ti nerazčiščeni pojmi ne ovi
rajo podjetnih občanov, da si 
medtem ne bi našli strehe za 
svojo dejavnost tudi po svoje, ven
dar žal v senci neenakopravnih 
startnih osnov in sumničenj 
o“mafijskih” poslih, ki imajo s 
tako opevano zapostavljenostjo 
Kočevske skupno le to, da jim 
odsotnost pravne države daje pravi 
humus za razraščanje. Zanimivo, 
da so se v primeru obrtne cone 
znašli v slepi ulici prav vsi 
udeleženci in da vsaj niso daleč 
od tega, da to drug drugemu 
priznajo. Teže bo pravila igre 
začrtati tam, kjer gradbeni in 
podobni posli cvetijo enim na 
račun drugih ob znatni podpori 
tistih, ki naj bi sicer skrbeli za 
javni interes.

Stane Hafnar
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BRALCI O TEM IN ONEM ...
OBKOLPSKA CESTA
V zadnjem mesecu se veliko govori, piše 
in gleda o obkolpski cesti Petrina- 
Grvac-Kuželj. Sam sodelujem s tistimi, 
ki so za demokracijo, pravno državo in 
za cesto. Sem domačin iz Grivca, kjer 
korenine mojih prednikov segajo v leto 
1570.V vasi imamo predsednika Grivca 
g. Bauer Davorina, domačina in 
družinskega človeka. Zaposlen je v na 
čuden način privatiziranem nekdanjem 
Itasovem obratu v Pirčah. KS Kostel 
vodi njen predsednik mag. Južnič 
Stanislav. Demagoška stran ga ruši kjer 
koli more na čelu s SAO Nikolič dr. 
Stankom, tukajšnjim zdravnikom in 
upokojenim oficirjem ter komunističnimi 
strukturami občine ter Kostela. To, kar 
je sedaj v občini Kočevje, verjetno ni 
niti na Kubi, saj se spopadajo kmetje 
z nasiljem režima.

Junija, julija in avgusta letos je ljudi v naši 
vasi zajela panika ob različnih govoricah, da 
se bodelala cesta Petrina- Grivac-Kuželj. Ob 
srečanjih v trgovinah, na pošti so se ljudje 
spraševali kaj bo to, kdo bo delal, kod bodo 
delali in nam ni bilo vseeno kako in kaj. Kaj 
bo z vasjo Grivac, kaj bo s starimi hišami. 
Nastala je panika in strah. Vrinjeni sta bili dve 
informaciji: cesta se bo delala, cesta se ne bo 
delala. Vmes pa se je za cesto temeljito 
politično delalo. Za odločitev so vedeli le redki 
posamezniki, privrženci režima v občini Kočevje.
V vasi je vedel oficir JNA Kuželički Stane in 
je sam govoril in zavajal vaščane ter spremljal 
razpoloženje ljudi. Bilo je za pričakovati, da bo 
nekdo iz občine sklical sestanek vaščanov in 
seznanil ali pa pisno obvestil vaščane o na
menih. Spraševali smo se, kdo sploh kaj ve o 
stvari.
Kuželički Stane je še naprej meril "pritisk" 
celotne vasi in poročal naprej. Pet dni pred 
gradnjo se je izdal. Cesta se ne bo delala, 
ampak se bo obnovila stara pot. Začel je 
žonglirati pot- cesta-pot-cesta. Takrat je bilo že 
mogoče razbrati zavajanje vaščanov in prevaro. 
Kuželički je najprej diskreditiral tiste, ki nimajo 
svojih njiv in ne gozda. Takšnih je 7 od 20 
družin. Nekega avgustovskega dne se je pripel
jalo nekaj vozil čez vas Grivec na čelu z dr. 
Nikolič Stankom. V službeni NIVI je imel ve
liko zabojev piva, vina in hrano. Še do danes 
ne vemo, kdo je to financiral. Bil sem tam in 
sem vprašal znanca, kaj se dogaja. Povedal mi 
je, da Nikolič pripravlja "biciklističnu trku" ob 
Kolpi do Kuželja in da bo to obenem obnova 
stare kolovozne poti. Nikoliča sem vprašal: "Kje 
imate predsednika KS?" Odgovoril je: "Nema tu 
predsednika KS, tu je samo vojska, milicija i 
lovci."
Gospod Nikolič je prišel v Kostel iz Beograda 
leta 1963 v času Rankoviča, ko je veljalo geslo 
:vsi Srbi na ključne pozicije." Najprej z vsemi 
dober je "napipao" politični impuls in kmalu

ljudi razdelil v dva tabora -.privržence režimu, 
sumljive in "nepomembne" ali "nevaljale". 
Potem je režimske ljudi še enkrat razdelil na 
sebi zveste in privržence ravnatelja šole 
Franca Volfa. Volf se je upokojil in, kjer le 
more, pove za Nikoliča, da je "Mutibarič". 
Ostala je naveza Kuželički-Nikolič-Petrovič- 
Petek. Oni vedo, kaj se "mora" narediti, 
komu dati delo, ostale pa v mišje luknje. 
Leta 1991, ob slovenski osvobodilni vojni, je 
bil Nikolič izoliran, ker je "obilazio barikade 
TO" in naj bi to poročal v neprave roke. TO 
ga je kontrolirala, sami teritorialci so pri nas
(pri meni) govorili:"Nikoliča je treba........ pod
hitno." To so ljudje, ki nočejo poznati legalne 
poti, ampak uporabljajo balkansko moč sile 
in ne argumentov.
Na predlog sovaščana sva se s predsednikom 
Grivca Bauer Davorinom odpravila na občino 
Kočevje iskati pravico. Na gospodarskem odd
elku so nas poslali na zemljiško knjigo, odtod 
na kataster. Iz nas so se norčevali, pravne 
pomoči pa na občini ni bilo. Prevara in 
ignoranca vaščanov je bila totalna. Poiskala 
sva g.Južniča, ki nam je napisal zahtevek za 
odškodnino, ki smo ga dodali. Tovariši na 
občini so se izgovarjali, da bomo vse urejali 
z izvajalcem. Kaj bomo z delavci reševali 
pravne zadeve?
Ravnateljica Sš Kočevje g. Vidoševič je skli
cala sestanek na svojem vikendu v Grivcu 
25.9.1993. Ona je oblikovala zapisnik, ki ga 
je urejala 8 dni. Občina je nje'n "za" s 
prevaro povsod uporabljala : ni cesta, je pot, 
vsi so "za" razen Čeme Martina. Jaz sem 
poznal prevaro, saj sem na občini slišal same 
laži. Vidoševičeva je več gorja naredila pri 
tem kot sama občina, ker je izigrala vaščane. 
Ko sem dobil zapisnik v roke, sem videl, da 
sklepi ne odgovarjajo dogovorjenemu. Opravil 
sem se do Vidoševičeve v njeno pisarno. 
Opozoril sem jo na sklepe, ki nimajo nobene 
teže in so nekaj opisnega. Ona je rekla, da 
je naredila največ, kar je bilo mogoče. Kot 
ravnateljica bi morala vedeti, kaj so zapisani 
predlogi, pogovor, kaj pa sklepi, saj je 20 let 
na čelu centra in v komunističnem krogu 
vrha občine.
Posledice so grozotne za vas Grivec.

Martin Črne, Grivec

Odprto pismo
IZVRŠNEMU SVETU OBČINE RIBNICA IN 
INŠPEKCIJSKIM SLUŽBAM

Zadeva: Poslovanje gostišča "RIBNIČAN' - 
’Jaklovc’

večernih urah, ko še vsa mladež kolovrati okoli, 
sem bila v gostišču neprijazno sprejeta, javno 
obrekovana z lažjo:"To je tista, ki nas daje v 
časopise! Vam bomo že pokazali!", torej tudi 
ustrahovana, sprašujem gornji naslov, pod 
kakšnimi pogoji in s kakšnim znanjem in 
urejenostjo lokala je bilo izdano dovoljenje za 
obratovanje gostišča. Če sem naredila prekršek, 
sem ga naredila nezavestno, ko sem mimo 
gospoda, ki pobira vstopnino, prišla do šanka 
v spodnjem prostoru. Nikjer nisem opazila 
napisov o pobiranju vstopnine, nikogar posebej 
"opremljenega" za to delo, nikjer napisov o 
dovoljenih ali prepovedanih obiskih, itd.
Zanima me, kdaj so bile tako tržna kot 
sanitarna inšpekcija nazadnje v lokalu? Prosim 
za javno objavo teh podatkov v lokalnem 
časopisu in njihove ugotovitve! Kaj stori postaja 
policije za gostoto prometa in parkiranje ob 
regionalni cesti, ko je mnogo 'sprehajalcev’ na 
slabo zavarovani cesti - ni pločnika, nobenih 
vidnih oznak za primerno in varno vožnjo, 
zatemnjen dohod do gostišča, itd,itd.
Kakšen je odnos lastnikov do okolja in 
sovaščanov? Zadeve, o katerih sem se želela na 
lep in miren način pogovoriti, pa se lastniki 
niso meni predstavili, temveč so začeli name z 
napadom in vpitjem ter mahanjem z rokami in 
'kazanjem' po gostih. Verjamem, da sem jih 
presenetila in imajo slabo moralno vest o 
svojem poslovanju. Če drugega ne, bi me lahko 
sprejeli kot gosta in povprašali, kaj želim. Žal 
jim tega ta večer nisem uspela povedati.
Ali mislite tudi drugi odgovorni tiščati glavo v 
pesek in ne storiti, za kar vas davkoplačevalci 
plačujemo? Kako slabo je, če se mladi 
zadržujejo v neprezračenih - zadimljenih 
prostorih!
Prav tako je potrebno čas poslovanja spremeniti 
tako za mladež kakor za odrasle. Ob bližnjem 
sprejemanju poslovnika je potrebno, ne glede na 
obliko poslovanja, lokale zapirati najpozneje do 
24. ure.
Žal mi je tudi, da slabo poslovanje enega 
lokala meče slabo luč na druge. Sicer nočem 
potegniti vzporednice z drugimi lokali. Na vsak 
način pa se obračam na gornji naslov, da 
mladini ob primernem času preskrbimo 
primemo dvorano! Kje pa naj se mladi naučijo 
plesa, njegovih lepot? Samo primerna 
konkurenca in sodelovanje vseh bo lahko 
pozitivno vplivalo na vzgojo, znanje in rast 
mladeži in celotne družbe.
In še to: 6.11.’93 so sina odslovili iz lokala 

‘Jaklovc’, ker še ni star 18 let (za kar sem jim 
hvaležna!), vendar, mnogo mlajših je bilo v 
lokalu! Kakšna vzgoja je to? Kje so napisi o 
vstopu? Še nikoli nisem 'nekoga’ tožila, da bi 
želela slabo, vendar želim opozarjati in pokazati 
na napake, zaradi katerih se lahko spremeni 
kaj na bolje brez velikih finančnih posegov; 
predvsem pa zadeva moralo slehernega 
posameznika.

Prav nič si ne domišljam, da bi bila kaj več 
od slehernega državljana ali občana v Sloveniji. 
Ker pa sem - kakor je razvidno iz priloge - 
30.novembra, kot gost in to z dobrim 
namenom, obiskala lokal, čeprav v poznih

Lepo pozdravljeni ob pričakovanju na odgovor!

S. Hitij Hočevar
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Območna organizacija SSS Ribnica

ENOTNO ZASTOPANJE DELAVCEV 
PRI UVELJAVLJANJU TERJATEV

Sindikalni projekt je zahteval obsežno delo pri zbiranju potrebnih podatkov in 
obveščanju delavcev, zato so na pomoč priskočile izkušene delavke.

Območna organizacija Svobodnih 
sindikatov Slovenije v Ribnici, ki je 
v zadnjem času prisotna pri obliko
vanju stavkovnih zahtev, pogajanjih 
in drugih stavkovnih dejavnostih, je 
organizirala v tem tednu tudi 
enotno zastopanje delavcev-upnikov 
Rika pri uveljavljanju njihovih ter
jatev v stečajnem postopku, ki je 
bil v uradnem listu objavljen 29. 
oktobra. Preko tisoč nekdanjih 
delavcev je v sindikalni pisarni s 
svojim podpisom na pripravljenem 
obrazcu prijavilo terjatev do Riko 
holdinga in petih likvidiranih družb, 
podobno povabilo pa bodo do 10. 
decembra dobili tudi nekdanji 
delavci Riko IND-a.

Zaposleni v Riko holdingu, ki jim 
je letos prenehalo delovno razmerje, 
so prijavili terjatve za neizplačana 
nadomestila osebnih dohodkov za ob
dobje od 1. februarja do prekinitve 
delovnega razmerja. Tisti, ki jim je 
prenehalo delovno razmerje kot

tehnološkim presežkom, so prijavili 
terjatve do odpravnine, velika 
večina pa je prijavila tudi terjatev 
za premalo izplačane osebne do
hodke glede na kolektivno pogodbo 
in terjatev za neizplačan regres za 
leto 1993. Terjatve za premalo iz
plačane osebne dohodke so lahko 
uveljavili tudi vsi ostali delavci 
Rika, ki so od holdinga dobili lis
tine, terjatve pa so uveljavljali tudi

kot tehnološki viški za neizplačano 
odpravnino.
Zbiranje in uveljavljanje zahtevkov 
poteka preko pooblaščenih pravnikov 
pravne službe SSS iz Ljubljane in bo 
predano temeljnemu sodišču oz. 
stečajnemu senatu v zakonitih rokih. 
Narok za preizkus terjatev je za 
holding v stečaju predviden še v 
decembru, za družbe v likvidaciji pa 
v začetku prihodnjega leta.

Begunski center Kočevje

DOSEGLI ODLOG ZA SELITEV

V kočevskem begunskem centru kljub napovedim ni 
prišlo do selitve zaradi prodaje samskega doma 
Zidarja v stečaju. Stečajni upravitelj se je po 
obisku konzulata BIH v Ljubljani odločil za odlog 
prodaje do konca marca 1993 oz. do konca šolskega 
leta, kar naj bi vrnilo življenje v centru zopet v 
običajne tirnice.

Zaradi pričakovane selitve se letošnje šolsko leto za 
vse begunčke v Kočevju in okolici ni začelo tako 
kot lani. V učilnicah bivše gimnazije je bil 
organiziran le pouk za otroke iz centra in mesta, 
otroci iz družin v okilci Kočevja pa so obiskovali 
tamkajšnje slovenske šole ali pa so se vozili v 
ribniški center. Kot vse kaže, se bodo z odločitvijo, 
da se center ne seli, ti otroci vrnili v šolo za 
begunce v Kočevju, ki je za vzorno organiziranost 
in delo lani dobila posebno nizozemsko nagrado, s 
katero so popeljali učence na izlet po Sloveniji.

Posojila

ODOBRILI DOLGOROČNE KREDITE

Kočevski izvršni svet je na svoji seji pregledal listo 
prosilcev za dolgoročne kredite, ki jih je razpisala občina 
v višini 90 miljonov SIT, od tega 72 miljonov SIT za 
malo gospodarstvo in 18 miljonov SIT za kmetijstvo in 
dopolnilne dejavnosti. Od 42 prosilcev je šla skozi sito 
službe za razvoj, komisije za razvoj drobnega gospo
darstva in izvršnega sveta slaba polovica prosilcev. Do
deljeni zneski so bili odvisni od predračunske vrednosti 
investicije, kriteriji za prednostno dodelitev pa so bili 
zaključna faza investicije, nova delovna mesta, defici
tarnost in ekološka sanacija. Pet lanskih dobitnikov poso
jila ni izpolnilo pogodbenih zahtev, v prihodnje pa naj 
bi se dajalo kredite za en program le enkrat, občina pa 
ne bo več dajala kreditojemalcem nobenih garancij. Sred
stva za kmetijstvo so bila zaradi premajhnega zanimanja 
prenešena na malo gospodarstvo, ob kratkoročnih pre
mostitvenih kreditih pa kočevska občina prednjači pred 
drugimi po višini sredstev za razvoj podjetništva.
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6. Linhartovo srečanje
FESTIVAL AMATERSKIH GLEDALIŠČ SLOVENIJE V RIBNICI
V soboto, 20.11.’93, se je ob 10.30 začel Festival 
tradicionalnih amaterskih gledališč s srečanjem v TVD 
Partizanu v Ribnici. Trajal bo do naslednje sobote, t. 
j.do 27. 11. ’93.

Po izrečeni dobrodošlici vsem navzočim se je ob 11.00 
uri že predstavilo DPD Svoboda Bohinjska Bela z 
ŽIVLJENJEM PODEŽELSKIH PLEJBOJEV režiserja 
Dušana Jovanoviča. Ob 15. uri istega dne se je v 
Kulturnem domu Sodražica predstavila Gledališka 
skupina KD Komenda z delom Antona Tomaža Lin
harta TA VESELI DAN ALI MATIČEK SE ŽENI, 
ob 20. uri pa se je predstavilo KUD Franc Kotar 
Trzin z delom LEGENDA O POLDRUGEM 
SLOVENCU Andreja Rozmana-Roze ribniškemu 
občinstvu. V soboto, 27. novembra ’93 pa se bo ob

11.00 v TVD Partizan predstavilo amatersko gledališče 
iz Velenja z delom PLAKAT Gorana Gluviča. Ob 15. 
uri istega dne pa se bo KUD Rakovnik Ljublana z 
veseloigro PRI BELEM KONJIČKU, predstavil dolen- 
jevaškemu občinstvu. Ob 18. uri se bo v kinodvorani 
v Sodražici predstavila gledališka skupina KD Mislinja 
z delom J.P. Moliera ZDRAVNIK PO SILI. Linhartovo 
srečanje pa se bo svečano zaključilo istega večera v 
dvorani TVD Partizana v Ribnici ob 20.30 s podelitvijo 
Linhartovih priznanj ustvarjalcem v tradicionalnem am
aterskem gledališču, po podelitvi pa bo ob 21. uri 
nastopilo DPD Svoboda Slovenska Bistrica z delom 
Ervina Fritza KRALJ MALHUS. Popredstavi se bodo 
z večerjo in družabnim večerom poslovili vsi -sodelujoči 
v hotelu Jelka v Ribnici.

MIKLAVŽ V TVD PARTZANU 5.12.’93
Ribniška SKD in Slovenska ženska zveza vabita vse 
starše, da razveselijo svoje otroke in se udeležijo 
obdaritve Miklavža v TVD Partizanu v Ribnici 5. 
12.’93 ob 15. uri. Vse, ki jih obdaritev zanima, vabijo, 
naj pokličejo po tel. 861 554 od 8. do 12. ure vključno 
do 3.12.’93.

DOBRODELNI PLES
Slovenska ženska zveza iz Kočevja ter MKD vas vabijo 
v soboto, 27. nov. ob 20. uri na ples v Motel lasnica. 
Izkupiček je namenjen za nakup učnih pripomočkov 
šole s prilagojenim programom Ljubo Šercer v Kočevju.

POSLOVNA DARILA
. stenski koledarji 
. dnevniki 
. rokovniki Komercialni center IDEAL

. adresarji 

. vžigalniki 

. pisala 

. obeski 

. elegantna darila 

. in še mnogo...
Informacija: TRGOVINA tel. 860-666

PESTRA PONUDBA MIKLAVŽEVIH 
DARIL:

igrače pliš 
barbie 
lego 
burago 
puzzle 
avtomobili
vse za otroško dušo 

PREPRIČAJTE SE, DA MIKLAVŽ 
NABAVLJA PRI NAS!
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Strankarski obiski

VLADA SE BOJI KOČEVSKE

Predstavniki Demokratov so se srečali tudi z vodilnimi na LIK-u in po srečanju z 
občinskimi možmi obiskali KS Stara Cerkev. Obisk jih je utrdil v prepričanju, da
morajo vse stranke najti skupne rešitve za kočevsko problematiko.

Za socialno-ekološkimi zelenimi so v 
Ribjek ob Kolpi prišli 11. novembra 
tudi njihovi tekmeci Zeleni Slovenije, 
ki pa so v nasprotju s prvimi sedli 
za skupno mizo z občinskimi 
predstavniki in niso nasprotovli 
gradnji ceste ob Kolpi. Dober teden 
za njimi so se v Kočevju oglasili 
tudi Demokrati, ki so prav tako 
podlegli argumentom o tegobah 
kočevske stvarnosti.

Demokrati, ki so prišli v zasedbi 
Tone Peršak, Andrej Lenarčič in 
Marjan Cerar, se kljub izčrpnemu 
uvodu predsednika IS Alojza Petka 
in skupščine Mihaela Petroviča niso 
dali zavesti, da je za slabo cestno 
infrstruktoro, neposeljenost pode
želja, nezaposlenost, majhno vlogo 
zasebnega gospodarstva in sploh po
manjkanje podjetniške in obrtne 
tradicije kriva le državna lastnina 
zemlje in gozdov, državna meja ob 
Kolpi ter zgodovinska hipoteka za
prtih področij. Posebno Marja i 
Cerar kot podjetnik (direkten Be
linke), ni mogel verjeti, d ni 
mogoče z lastno iniciativo prispevati 
k turističnem razcvetu vsaj nekaterih 
področij po vzoru bovške planinske 
vasi, od katere si v nekaj turističnih 
mesecih opomore vse mesto z 
okolico. Na državni zemlji s prered
kim zaledjem avtohtonih prebivalcev,

v komunikacijskem žepu ob meji 
s še bolj zaostalim Gorskim Kotor
jem, kjer zaradi državnih interesov 
ni mogoče delati niti prostorskih 
projektov pač ni pričakovati 
množice investitorjev iz Ljubljane 
ali tujine, je dobil pesimističen 
odgovor od predstavnikov občine. 
Peršak je kot predstavnik opozicije 
izrekel tudi trditev, da se vlada 
Kočevske boji, ker bi ji lahko 
povzročila prevelike probleme. 
Zato tudi nima posebnega posluha 
za njeno izdvajanje iz ostalih ob
mejnih področij in vsak ukrep, ki 
so ga demokrati predlagali posebej 
za Kočevsko, tako posploši, da

nima za ta prostor nobene posebne 
koristi. Iz odgovora na vprašanje 
demokratov, kakšen pomen bi imel 
naravni park za Kočevsko, je bilo 
razbrati, da kočevsko vodstvo v 
njem ne vidi več kakšne posebne 
perspektive, še posebej zato, ker so 
se gozdarji kot nosilci projekta 
prisiljeni ukvarjati z reorganizacijo 
na javni zavod in proizvodno pod
jetje.

S.H.

Trgovina

ZABOJČEK
Koblarji 85, Stara Cerkev

• kruh iz Hrama
• ob sredah sveže meso iz KRKE Novo Mesto
• krvavice, pečenice
• bogata izbira čistil
• trenerke, srajce
• IGRAČE za MIKLAVŽA

Del. čas od pon. do sob. od 8-12, od 15-19, 
ob nedeljah od 8-12.

PRODAJALNA Q * j •

Livold 19, Kočevje, tel 851 355
Zelo ugodna ponudba:
• MINASKAVA 486 SIT/kg
• PIVO 1080 SIT/zaboj
• MOKA (30 kg) 46 SIT/kg
• MOŠKE MAJICE (DOLCI ROKAV) 1260 SIT
• OTROŠKE MAJICE 1160 SIT
• DEŽNIKI 800 SIT
• OTROŠKI DEŽNIKI 550-680 SIT
• KAVBOJKE 2000 SIT
• PAJKICE 700 SIT
Vabljeni tudi v okrepčevalnico Mili, kjer vam bomo ob petkih,
sobotah in nedeljah postregli s svežimi domačimi torticami
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Obrtno industrijski center Ribnica

VSAK LE DO SVOJIH VRAT
Nekdanja kasarniška skladišča in drugi vojaški objekti so se v zadnjem 
letu očitno kar s preveliko vnemo spremenila v proizvodne, skladiščne 
in druge objekte ribniških obrtnikov in podjetij. Zasebni pobudi pa ni 
sledila komunalna oprema zemljišča oziroma ji je sledila bolj po načelu 
“znajdi se” in vsak se je pač znašel po svoje. Na nevzdržne razmere 
je bilo opozorjeno že v ribniški skupščini, vendar bolj slabo kaže, da 
bosta občina ali država napravila red.

Za ureditev električne napeljave je 
prevzela iniciativo M-Jelka skupaj z 
nekaterimi večjimi najemniki, ven
dar podobne vloge ne namerava 
prevzeti tudi pri kanalizaciji, napel
javi vodovoda, telefoniji ali ureditvi 
ceste in dovozov. V obrtno industri
jskem centru je namreč zbrana zelo 
pisana množica najemnikov: neka
teri lahko koristijo prostore že 
brez večjih vlaganj, nekateri bi 
morali vložiti več, a ne zmorejo, 
drugi spet morajo in zmorejo, a 
nočejo podpirati tiststih, ki bi tudi

morali, a čakajo, da bo to namesto 
njih opravil kdo drug... Običajno 
za komunalno infrastrukturo 
poskrbi sklad stavbnih zemljišč iz 
plačanih komunalnih prispevkov, ti 
pa zaradi najemniškega statusa do 
države niso bili zbrani. Zato je 
sklad kljub pobudi ribniškega 
izvršnega sveta odklonil premos
titveno financiranje ureditve infras
trukture, jamstev izvajalcem komu
nalne infrastrukture pa ni pripravl
jen dajati niti sklad za razvoj obrti 
in podjetništva. Občinski izvršni

svet je tako od komunalnega ure
janja bivše kasarne dvignil roke in 
prepustil najemnikom, naj se 
zmenijo med sabo oz. s Stanbiro- 
jem, ki kot zasebno podjetje ne bo 
spustilo v kompleksno komunalno 
urejanje brez zadostnih jamstev 
kasarniških najemnikov. Krivdo za 
tako anarhijo vsaj deloma prevzema 
nase država s tem, da inšpekcijske 
službe tolerirajo tamkajšnje de
javnosti brez uporabnih dovoljenj, 
kar pa ne pomaga dosti npr. M- 
Jelki, ki ima že vse pripravljeno za 
odprtje diskonta, a si v 
pričakovanju večinoma motoriziranih 
strank ne more privoščiti dovoza po 
luknjasti cesti in z blatnimi
lužami ali ledom pokriti 
makadamski poti.

S. H.

Pobuda

DRUŠTVO PODJETNIKOV ZAHODNE DOLENJSKE
V Novem mestu že nekaj časa uspešno deluje društvo motelu že pred časom bile različne šole, usposabljanje 
podjetnikov Dolenjske in Bele krajine. Podjetje za miličnikov ter razni seminarji.
razvoj malega gospodarstva KOSS d.o.o. je dalo Razvoj bo prav gotovo slonel na novih podjetnikih, ki
pobudo, da bi za območje Kočevje in Ribnica vlagajo ves svoj denar in čas v gospodarski razvoj. Kako
ustanovili enako društvo. Zamisel sta podprla IS obeh uspešni bodo, bo v precejšnji meri odvisno od njihovega
občin in priprave za ustanovni zbor gredo h koncu. telesnega in duševnega zdravja. Za to je še kako
Naloga društva bo vsestransko pomagati novonastalim pomembno vodilo organizatorjev: na Jasnici bomo vsaj 
podjetnikom in sicer z različnimi oblikami neposredne za kratek čas stran od ponorelega sveta, 
pomoči, svetovanja, seznanjanja z novimi predpisi in Mcet
podobnim. Znano je, da imamo od srede preteklega 
leta nov zakon o gospodarskih družbah in ta terja od 
vseh podjetnikov in obrtnikov precejšnje spremembe.
Novim predpisom se je treba prilagoditi že do konca 
maja. Delniške družbe (d.d.) in družbe z omejeno 
odgovornostjo (d.o.o.) se bodo morale dokapitalizirati.
Prve bodo morale imeti kapitala v višini vsaj 3 
milijonov SIT, druge pa najmanj poldrugi milijon. Če 
to ne bodo uredili, jih bodo črtali iz registra in na 
stroške teh podetij izvedli likvidacijo. Večina sedanjih 
obrtnikov, razen rokodelcev, bo dobila nov naziv: 
samostojni podjetnik, registracijo bo potrebno izvesti pri 
davčni upravi.
Da bi bilo društvo podjetnikov Čimbolj pri roki za 
člane obeh občin, predlagajo, da bi imelo svoj sedež 
na Jasnici, v motelu RTC, ki je zemljepisno točno na 
me;: med obema občinama. Znano je, da tso v tem

Trgovinsko podjetje

BELAMI d.o.o.
vas vabi v nov DISCONT v Željnah 4 

(bivša gostilna Deržek) tel.854-860, doma 853-822 
UGODNO: PIVO 1.050,00 SIT/zaboj

sladkor 2,40 SIT/kg
moka tip 500 1.110,00 SIT/25kg
pralni prašek WR 651,80 SIT/3kg

NOVO: vžigalniki__________________ 35.00 SIT
pirotehnični izdelki (petarde, rakete, žabice...1
ob nedeljah 5% popust za vse izdelke
del. čas: od pon. do sob. od 8-18, ned .od 8-12
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MARTINOVALA DO ONEMOGLOSTI
Na Martinovo, 11. novembra, je že ob 6. uri zjutraj 
omagal K.J. Našli so ga negibnega pred gostiščem v 
Sodražici in ker je obstajal sum, da ga je zbil 
avtomobil, so najditelji poklicali policijo. Ti so 
ugotovili le premočno dozo alkohola in podhlajenost, 
zato so ga z rešilnim avtomobilom napotili v ljubljanski 
klinični center.
Istega dne so ob 18. uri našli za ribniško cerkvijo 
neznanca, ki je očitno tako globoko pogledal v 
kozarec, da ga noge niso več ubogale. Tudi L. M. iz 
Kočevja je moral na zdravljenje v Ljubljano.

OBVLADALI BOMBAŠA IN ODKRILI 
OROŽARNO
O bombašu D. G. iz Kočevja, ki je svoje argumente 
v sporu z družino podkrepil z ročno bombo, ki jo je 
odvrgel na travnik pred hišo, so se razpisali skoraj vsi 
slovenski mediji. Pri tem orožarskem dogodku se je 
posebej izkazal pomočnik komandirja kočevske 
policijske postaje, ki je bombašu odvzel drugo bombo 
iz rok. Sum, da to ni še vse orožje, s katerim 
razpolaga storilec, se je izkazal za utemljen, saj so v 
hišni preiskavi našli še 4 bombe, 2 revolverja, 
samokres, strelivo, vojaško puško, 2 lovski puški brez 
orožnega lista in še štiri puške brez ustreznih 
dovoljenj. Orožje so seveda odvzeli, proti lastniku pa 
uvedli ustrezne kazenske ovadbe.

NAD ŽENO S PESTJO, PIŠTOLO IN 
NOŽEM
“Zanimiv” dogodek za kronike slovenskih časopisov se 
je 16. novembra zgodil tudi v Kočevski Reki. Š. S. se 
je nad ženo najprej spravil s pestmi in ji grozil, da 
jo bo ubil. V podkrepitev grožnje je iz omare potegnil 
tudi pištolo znamke astra, tedaj pa je prišel znanec 
A. J. in pištolo spravil na varno. Š. S. je naprej grozil 
z nožem, a mu je prisebni gost uspel odvzeti tudi tega 
in se pri tem porezal po roki. Policisti so na njegovem 
domu odkrili še štiri puške, od katerih je imel orožni 
list le za eno. Ovadili so ga tožilstvu in napisli predlog 
k sodniku za prekrške.

ZA TATVINO OSUMJENI ROMI
16. novembra je P.K. iz Sodražice prijavila na 
policijsko postajo tatvino 8.000 SIT, ki jih je pogrešila 
iz svoje denarnice. Tatvine so osumljeni štirje Romi, 
vendar vseh še niso uspeli odkriti.

TATVINA AVTORADIA
19. novembra je K. M.po lastnih izjavah le za tri 
minute zapustil odklenjeno vozilo na parkirišču pred 
Gallusovim nabrežjem v Ribnici. Očitno je bilo to 
neznanemu storilcu dovolj, da je odtrgal iz ležišča 
avtoradio. Za njim še poizvedujejo.

PRVI SNEG PRESENETIL ŠTEVILNE 
VOZNIKE

V noči na 14. november je številne voznike po vsej 
Sloveniji presenetil prvi sneg, ki ga je še posebej 
obilno nametlo na našem koncu. Večina voznikov je 
po številnih zelenih zimah podcenjevala nevarnosti, ki 
jih skriva zasneženo cestišče, zato je bil promet pregost 
za vozne razmere. V nekaj dneh je pod cesto končalo 
svojo vožnjo po uradnih podatkih policijskih postaj na 
našem koncu toliko vozil, kot je ponavadi vseh nesreč 
v celem mesecu, na srečo ni bilo hujših poškodb, 
vendar je tudi zmečkana pločevina kar tragičen 
dogodek za družinski proračun. Nasvet, da se v času 
snežnih padavin odloži opravke z avti in se raje hodi 
peš, bi bil zato res dobrodošel, če bi svojih pasti ne 
skrivalo tudi pešačenje. Kdo in kdaj bo npr. očistil 
pločnike na Partizanski cesti, ki je hkrati obvoznica za 
težke tovornjake in glavna pešpot za šolarje, Inlesove 
delavce...

Popravek
V prejšnji številki Novic smo v tej rubriki pod sliko obrnjenega 
prometnega znaka zapisali, da se nahaja na hotelskem poslopju. 
Lastnik je zahteval popravek informacije,saj je znak v resnici 
pritrjen na bližnjo “Johanovo hišo". Upamo, da zaradi naše 
površnosti penzion Jelka ni utrpel na ugledu.
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Družina Prijatelj

NAJBOLJ UREJENA KMETIJA 
KOČEVSKE OBČINE
Pred kratkim smo že pisali o družini Klun iz Bukovice kot o najbolj 
čisti in urejeni kmetiji ribniške občine. Tokrat vam predstavljamo 
družino Prijatelj iz Strug kot zmagovalko na tekmovanju za najbolj čisto 
in urejeno kmetijo na Kočevskem, ki ga je organizirala Kmetijska 
svetovalna služba. Ko smo se odpravljali v vasico pri Strugah, smo s 
seboj vzeli pospeševalko s Kmetijske svetovalne službe Ireno Šilc, katera 
je tudi precej zaslužna za to, da se je družina Prijatelj sploh znašla 
med tekmovalnimi družinami. Pot nas je vodila po 18 km dolgi 
makadamski cesti, ki se je začela že kmalu po tem, ko smo nekaj 
kilometrov iz Kočevja zavili na cesto, ki edina povezuje Struge z matično 
kočevsko občino. Pogovarjali smo se z gospodinjo Štefanijo in hčerko 
Natašo, ki je imela tisti dan šolo popoldne, preostali člani družine pa 
so bili odsotni. Enega so posli zanesli v Kočevje, drugega šolske 
obveznosti v Ljubljano, tretjega pa je že pred časom poklicala mlada 
domovina k služenju obveznega vojaškega roka.

Koliko članov šteje vaša družina?
Štefanija: Smo petčlanska družina. 
Z možem Jožetom imava tri otroke. 
Najstarejši, dvajsetletni Jože, je 
trenutno v vojski v Cerkljah ob 
Krki. Druga je Nataša, stara osem
najst let, ki obiskuje srednjo 
ekonomsko šolo v Ljubljani. Najm
lajši Marko šteje sedemnajst let in 
hodi na strojno. Vsi trije otroci so 
zares zelo delavni, jih moram po
hvaliti. Ogromno mi pogajo tako v 
hiši kakor tudi na kmetiji sami, pa 
tudi mož Jože poprime za vsa dela, 
kljub avtomobilski nesreči, ki mu je 
že pred leti vzela eno roko.
Je kmetija velika?
Štefanija: Kar velika. Vse skupaj je 
okrog 21 ha zemlja, od tega ob
delujemo približno 2 ha. Sami 
pridelamo vso hrano zase in za 
živino. Včasih je bilo to opravilo 
dosti težje, saj smo imeli v hlevu 
celo do 25 glav živine. Trenutno 
jih imamo 11. Delo nam olajšajo 
tudi stroji, predvsem silažni aparati 
za pripravo hrane za živino.
Imate dosti gozdnih površin. Pro
dajate les?
Štefanija: Gozda je res kar nekaj, 
vendar lesa že dolgo nismo prodali. 
Tudi v gozdu pridelamo le toliko

lesa, kolikor ga sami porabimo, 
seveda predvsem drva za zimo.
Ob hiši stoji tovornjak. Je vaš?
Štefanija: Ja, naš je. Mož je bil 
avtoprevoznik vse do nesreče, od 
katere je minilo že dobrih deset 
let. V rafinerijo je takrat Jože 
peljal cisterno. Nesreča se je 
zgodila, ko sta dve cisterni udarili 
skupaj in mu je odtrgalo roko do 
komolca. Zdaj tovornjak čaka, da 
ga bo vozil najstarejši sin Jože, ki 
bo kmalu odslužil vojsko.
Struge so takorekoč sredi gozda. 
Cestne povezave z matičnim 
Kočevjem so zelo slabe. Se zato 
kdaj počutite utesnjeno?
Štefanija: Ne, utesnjeno ne. Je pa 
res, da smo bili ob nedavnem 
deževju dva dni praktično odrezani 
od sveta. Pet poti od šestih je bilo 
poplavljenih, pa še zadnja je bila 
prevozna le s traktorji.
Vam divjad povzroči veliko škode 
na polju?
Štefanija: Ne smem se kaj preveč 
pritoževati glede živali, saj drugod 
delajo še večjo škodo kot pri nas. 
Letos so jeleni naredili veliko 
škode na koruzi, pa tudi divji 
prašiči so naredili kar nekaj škode 
na pridelku, predvsem na pesi. Ko

se znoči, pridejo živali skoraj do 
dvorišča, naprej pa si ne upajo. No, 
mi smo vajeni divjadi.
Kako pa je pri vas urejeno z 
varstvom otrok in s šolo?
Štefanija: Naši otroci so v glavnem 
obiskovali vrtec, ki je prav blizu 
nas, v centru vasi. Tudi osnovno 
šolo so otroci obiskovali v vasi, 
vseh osem razredov. Sicer imajo po 
dva in dva razreda skupaj, vendar 
je šola zelo lepa. Joj, kako so naši 
radi hodili v vrtec, prav lepo so se 
imeli tam. Pa tudi osnovna šola v 
strugah je zelo kvalitetna, saj ni 
imel nihče od mojih otrok kakšnih 
posebnih težav pri nadalnjem 
šolanju v Ljubljani.
Kako pa je pri vas poskrbljeno s 
trgovsko in gostinsko ponudbo?
Štefanija: V vasi imamo dve tr
govini in tako tukaj lahko kupimo 
vse osnovne stvari, ki jih rabimo 
za gospodinjstvo. Za gostilne vam 
pa ne bi znala povedati. Zdi se mi, 
da je nekje v bližini pizzerija, vsaj 
po otroškem pripovedovanju.
Nataša: Mi mladi gremo najraje 
kam ven, saj ima brat izpit, pa še
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kakšen kolega tudi. Sicer se zbi
ramo na vasi, pa nam ne dovolijo 
in nas podijo, kot da oni ne bi bili 
nikoli mladi. Mene ne motijo raz
dalje, pa tudi večine mladih ne, saj 
smo se že od malega navadili 
nanje. Včasih gremo celo do So
dražice, saj je tam vedno dober 
žur.
Gospa Štefanija, kaj pa vi počnete 
v prostem času, če si ga seveda 
sploh kdaj vzamete?
Štefanija: Običajno si vsi vzamemo 
čas za televizijski dnevnik, ker je 
dobro, da človek ve, kaj se dogaja 
po svetu. Včasih si želim, da bi 
imela več časa za branje, saj sicer 
zelo rada berem, pa na žalost 
vedno zmanjka časa za to. Prosti 
čas? O, seveda si ga vedno vzamem 
za svoje rože. Te so moje veselje 
in moje razvedrilo hkrati.

Rože ji to ljubezen vračajo, kar je 
dobn: videt itako v hiši kot tudi v

njeni okolici. Že ob našem pri
hodu, ki ni bil vnaprej najavljen, 
smo dobili ob pogledu na 
domačijo vtis, da tukaj živijo do
bri in delavni ljudje. Tak vtis 
smo imeli tudi, ko smo čez do
bro uro domačijo zapuščali. Priz
nanje svetovalne službe je šlo

gotovo tudi tokrat v prave roke.

Darja D. Hafnar

Prodajalna

_yv

^—^_yV

y\
Komercialni center IDEAL 

tel. 860-670
Prihajajo mrzli zimski dnevi, zato smo za vaše malčke 
pripravili pestro izbiro toplih oblačjl, trenerk in copatk.

bi gtt^nidi priča] 
je in mOzjeT^Fija 

poseljjj^estčfCponudbo svečanih oblačil, od zenskih komletov, 
bluz, kril pa do moških kravat, srajc, suknjičev in hlač. 
December je tudi mesec ugodnih nrfkupov, zato smo vam 

pripravili vrsto izdelkov polzelo dostopnih cenah.
Na vrata trka Miklavž, ki se vedno oglasi tudi pri nas po

svoja darila.

Bliza se tudi novo leto, ki bi gavrani pričakali lepo oblečeni 
tako deklpteg in žene kot fantje in mözje>Tijana vas pričakuje s
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Katja Tomič

MED DVANAJSTIMI NAJLEPŠIMI
PRI NAS
Že lansko leto smo lahko v oddaji Poglej in zadeni videli brhko 
lepotičko, ki se je kot manekenka sprehodila pred občinstvom. Že na 
pogled nam je ugajala, še bolj pa nam je ugajala misel, da je dekle, 
bila je namreč Katja Tomič, doma z našega konca. Že tu se je uvrstila 
v polfinale. Letos pa se je Katja udeležila tudi tekmovanja za najlepšo 
med najlepšimi slovenskimi dekleti. Uvrstila je se je v polfinale in prišla 
celo v najožji izbor, torej med dvanajst najlepših slovenskih deklet na 
tekmovanju za MISS SLOVENIJE ’93. Prav zaradi naštetih uspehov je 
bila deležna velike medijske pozornosti, tako časopisne kot televizijske. 
Prav zato, ker je dekle ne samo lepo, ampak tudi pametno, je še toliko 
bolj vredna naše in vaše pozornosti.

Katja, kje si se prvič javno 
pomerila v lepoti ?
Katja: Lansko leto so me prijateljice 
na morju navdušile nad idejo, da 
bi se prijavila na oddajo POGLEJ 
in ZADENI. Postala sem pozorna, 
kje in na kakšen način se lahko 
prijavim in kmalu sem zasledila 
razpis v slovenski ženski reviji Jana. 
Prijavila sem se in to je bil moj 
prvi korak. Šlo je bolj za šalo kot 
zares. Predvsem me je zanimalo, 
kaj in koliko sem sposobna doseči. 
Prav presenetilo me je, ko so me 
žepo nekaj dneh organizatorji odd
aje poklicali in me povabili k sode
lovanju. In stvar je preprosto sama 
stekla. Tako smo se dobili v Ljubl
jani in se skupaj odpeljali v 
Moravske toplice. Med šestimi dek
leti se je znašel celo en fant in ko 
smo prispeli na cilj, smo se super 
imeli in se res krasno razumeli.
Marsikatero dekle sanja o lepot
nih tekmovanjih. So res tako 
razburljiva?
Katja: Res. Zelo lepo sem se imela 
tako na snemanjih za Poglej in 
zadeni kot letos na tekmovanju za 
MISS. Veliko mi namreč pomeni 
spoznavanje novih ljudi, pa poto
vanja. Na Poglej in zadeni sem 
spoznala krasno punco Sašo, s 
katero sva se spoprijateljili in sva 
še danes v stikih. Za nagrado, ker 
sem se uvrstila v polfinale, pa sem 
od organizatorjev oddaje dobila

izlet za dve osebi v Turčijo za 
skoraj teden dni. S fantom Roni- 
jem sva se tam zares krasno 
imela. Tako sem se prvič v 
življenju peljala z letalom, ki je 
poletelo v Turčijo iz Gradca.
Kako pa si se prijavila na lep
otno tekmovanje za MISS 
SLOVENIJE ’93?
Katja: V Kranju se je odvijalo 
predtekmovanje in na njem je 
lahko nastopila vsaka punca. Tukaj 
leta in materinstvo nista igrala 
vloge, naprej pa seveda niso smele 
nastopiti mamice in vse, ki so 
starejše od 24 let. Ker sem bila 
tu prva spremljevalka zmagovalke, 
sem s tem pridobila vstop v polfi
nale tekmovanja. Na polfinalnem 
tekmovanju pa sem bila potem 
peta in se tako uvrstila 
v finale. Prav na finalnem tek
movanju, kamor se nas je uvrstilo 
dvanajst, pa je bila izbira najlepših 
povezana, vsaj tako sc je potem 
govorilo in pisalo, z raznimi, t.i. 
'kuhinjami’, zame pa je bilo tudi 
na tem tekmovanju zelo fino, 
predvsem zabavno.
Na glavnem tekmovanju so se 
sponzorji menda razkazovali, kas
neje pa, ko je bilo treba seči v 
žep, so se potegnili...
Katja: O tem pa res nič ne vem. 
Zame je bila organizacija in sploh 
vse super. Sama sem dobila tudi 
precej garderobe in kozmetike...

Do mene so bili res vsi Ter’, za 
druge pa ne vem. Organizatorji so 
nam pred finalom omogočili petd
nevno bivanje v hotelu Metropol s 
čudovito hrano in postrežbo, 
omogočili so nam koreografa in 
frizerja pred slikanjem, izlet v 
Lipico, dvakrat dnevno smo si vse 
privoščile solarij - vse to je bilo 
seveda brazplačno. Počutila sem se
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kot kraljica in res ne vem, če si 
bom še kdaj v življenju sama lahko 
omogočila takšno razkošje v 
takšnem hotelu.
Pravijo, da so vas v Metropolu 
zastrupili s hrano. So vas res?
Katja: Po konferenci z novinarji so 
nas organizatorji povabili na 
večerjo. Velika večina deklet si je 
privoščila kalamare. Po večerji in 
predvsem ponoči pa jim je bilo 
slabo in po mojem so prav kala
mari tisti, ki so povzročili 
nevšečnosti. Sama na srečo teh 
težav nisem imela, ker kalamarov 
ne maram.
Kakšen odmev je imelo samo tek
movanje zate?
Katja: Samo tekmovanje je bilo zelo 
odmevno za vse udeleženke, tako 
tudi zame. Predvsem je bilo 
pomembno zaradi afirmacije in prav 
zavoljo tega sem dobila že kar 
nekaj ponudb, predvsem maneken
skih, pa tudi filmskih. Žal sem bila 
prisiljena zavrniti ponudbo za sne
manje filma za Art fest z Mileno 
Zupančič v glavni vlogi. Tudi moja 
vloga bi bila kar pomembna, skoraj 
vzporedna z glavno. Ker pa imam 
obveznosti na šoli, si ne morem 
privoščiti tako dolge odsotnosti od 
pouka.
Obiskuješ 4. letnik kočevske gim
nazije. Imaš zaradi vseh ob
veznosti kakšne posebne težave?
Katja: V šoli kakšnih bistvenih
težav nisem imela, saj sem naletela 
na neverjetno razumevanje profesor
jev. Predvsem se moram zahvaliti 
svojemu razredniku, prof. Kovačiču, 
ki je z razumevanjem podpiral moje 
tekmovalne ambicije. Zahvaliti pa 
se moram tudi prof. Kamškovi, ki 
mi je kot ravnateljica omogočila 
izostanke od pouka.
Kako pa starši podpirajo tvoje 
ambicije?
Katja: Moja mama je moja na
jboljša prijateljica in ni je stvari, ki 
ji je ne bi zaupala. Tudi z očijem 
se zelo dobro razumem in sem 
prava očijeva ljubljenka, saj mi us
treže v vsem, če mi le more. Nas
ploh lahko trdim, da imam veliko 
srečo s starši, ki me od malega

obsipajo z ljubeznijo. Sama se 
dobro zavedam te redke sreče in 
jima vračam s tem, da sem 
strašno rada doma in da jima 
tudi s pozornostjo izkazujem svojo 
ljubezen in hvaležnost.
Tvoj fant Roni ni doma z 
našega konca?
Katja: Moj Roni je najboljši fant, 
kar sem jih kdaj spoznala. Tudi 
glede tega sem imela veliko srečo. 
Dve leti že hodiva in čeprav je 
Roni doma iz Ljubljane, prebijeva 
kar dosti časa skupaj. Veselim se 
že študija v Ljubljani, saj bova 
tako tudi z Ronijem lahko skupaj 
študirala. On je sicer že bolj pri 
koncu študija, pa vendar.
Odločila si se za študij psi
hologije. Zakaj pa ne igralstvo?
Katja: Najbolj me veseli delo z

ljudmi in zelo me privlači spozna
vanje psihe človeka, saj tej znanosti 
zlepa ne prideš do dna. Sicer mc 
je nekaj časa vleklo tudi na medi
cino, a je psihologija zmagala. Vsaj 
zaenkrat, saj še ne vem, če bom 
opravila sprejemne izpite. Ker pa 
sem optimist že nasploh v življenju, 
sem tudi pri tej zadevi in seveda 
upam le na najboljše.
Pri višini 175 cm tehtaš 50 kg. 
Nam na koncu izdaš skrivnost 
tvoje vitke linije in na splošno 
privlačnega videza?
Katja: Nobene skrivnosti ni. Jem 
vse, kar imam rada, tudi mnogo 
čokolade, telovadim toliko kot os
tale sošolke. Rada sicer smučam in 
drsam, učim se igrati tenis, vendar 
je vse to bolj priložnostna zabava 
kot resno delo. Sicer sem res kar 
nekaj sezon odplesala pri 
mažoretah, pa tega zadaj že tri 
sezone ne počnem. Sem čisto 
navadno dekle z navadnimi običaji 
in potrebami. Rada se lepo 
oblečem in namažem za v disco ali 
za kako posebno priložnost, sicer 
pa vsakodnevno najraje nosim 
kavbojke. Mislim, da je skrivnost 
lepega videza največkrat skrita 
očem, saj prihaja od znotraj, iz 
človeka.

Darja D. Hafnar

PRENOČIŠČA

IZLATY
PRIGORICA 115, 61331 DOLENJA VAS 

Tel.: (061) 864-515
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‘KOLO'D‘VO%$%ß, 3a,
Lei..860 - 684

PESTRA PONUDBA MOŠKE, ŽENSKE IN OTROŠKE
ITALIJANSKE OBUTVE

ženski salonar že za 2000 SIT
ženski visoki semiš škornji 5900 SIT

moški čevlji že od 3000 SIT dalje
BUNDE DOLOMIT (PRAVI PUH) SAMO 10.000 SIT

VELIKA IZBIRA OTROŠKIH COPATOV - PRIMERNO
DARILO ZA MIKLAVŽA

ODPRTO OD 9 - 12 IN 1530 - 19, SOBOTA 9 - 13

lomim ŽREBANJE
OD 24. NOVEMBRA DO 

25. DECEMBRA 
LAHKO OB NAKUPU 

NAD 7000 SIT ZADANETE
UNIKATNO ROČNO IZDELAN

BRILJANTNI 
PRSTAN

tjjl

DARILO, KI 
.POVE VSE

s ^
ŽREBANJE BO 30. 12. OB 12. URI

ZATO KER IMAMO ZNANJE, IZBIRO IN TRADICIJO
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ŠOLA NI VSE - JE PA ZAČETEK VSEGA

Temu stavku smo sledili pri delu zemljepisnega krožka. 
Za nalogo smo si v lanskem šolskem letu zastavili 
analizo dolgočasnih računalniških izpisov, ki jih uredijo 
v našem tajništvu za obračun malic,za šolski seznam in 
morda še za kaj.
Ugotovili smo, da so lahko ti podatki tudi zanimivi. Na 
panojih vam predstvaljamo del teh analiz. Najprej smo 
ugotovili, da je bilo na naši šoli 433 učencev, v 18
oddelkih od 1. - 8. razreda. Razporeditev po spolu, 
številu in imenu razrednika lahko preberete v oknih 
slike šolskega poslopja. Drugi izbor podatkov je bila 
analiza glede na mesec rojstva, verjetno niste nikoli
pomislili, da se rojevajo deklice in dečki različno glede 
na mesec. Podatki bi bili uporabni tudi za nadaljne 
astrološke in medicinske študije. Spoznali smo, da je
največ deklic rojenih v mesecu maju, najmanj pa v
decembru. Pri dečkih je razmerje drugačno - največ 
marca, najmanj avgusta.
V letošnjem šolskem letu bomo prišteli nove prvošolce 
in odšteli osmošolce lanskega leta ter preverili, če lahko 
postavimo nekoliko posplošeno trditev.

Tretji sklop analize so bili podatki glede na letnico 
rojstva. Prva mesta bi gotovo odnesli učitelji, a nismo 
prišli do teh podatkov. Najstarejši učenci so bili rojeni 
leta 1977, najmlajši pa leta 1986. To je razpon devetih 
let. Veliko učencev naše šole predstavljajo vozači. 
Našteli smo kar 28 krajev, kjer živijo.
V drugem delu naloge pa smo analizirali številčno 
gibanje učencev od 1945 do 1993 leta. V tabelah in 
grafih si lahko ogledate naraščanje in upadanje števila 
otrok in oddelkov. Kot posledico družbenih, socialnih 
in organizacijskih zahtev. V letošnjem šolskem letu 
bomo z delom nadaljevali. Uredili bomo seznam 
učiteljev, ki so poučevali na naši šoli od 1945 do 
danes. Ugotovili organizacijske spremembe pouka v 
povojnem obdobju.
Druga skupina bo zbirala gradivo o naših krajih, 
kulturnih in naravnih značilnostih. To je o 28 naseljih, 
kjer smo doma. Vabimo vas, da nam z nasveti ali 
gradivom pomagate tudi vi.
Če smo naredili kakšno napako, se opravičujemo, saj 
smo bili le

dvanajstletniki iz 7.a in 7. b naše šole

DAN ŠOLE
j

jv četrtek, 28. 10. smo se zbrali na proslavi v čast) 
1150 letnici šolstva v Stari Cerkvi. Večino | 
j sodelujočih je poznalo zakulisje te proslave, saj 
j smo morali trdo delati in se pripravljati na ta 
j praznični dan.
j Na začetku nas je lepo pozdravila gospa rav
nateljica s prijaznimi in vzpodbudnimi besedami. 
Nato je sledil pester program. Pred nastopom nas 
je vse stiskalo v grlu in vsi smo imeli tremo. Toda 
takoj, ko so zazveneli prvi takti pesmi, smo se 
sprostili in zapeli na ves glas. Peli smo dobro, zato 
so nas poslušalci nagradili s ploskanjem. Poleg nas 

j so še nastopile učenke iz Glasbene šole ter učenci 
! in učenke, ki so se predstavili z recitiranjem in 
igro. Na koncu pa je vse prisotne pozdravil 
predsednik krajevne skupnosti Stara Cerkev gospod 

! Vidic. V svojem govoru je opozoril na nedograjeno 
jšolo. Saj je stara telovadnica, v kateri je potekala 
I prireditev, že vsa izmučena in grozi nam, da se 
nam bo na glavo podrla streha. Nato je rav- 

j nateljica povabila vse prisotne, ki jih ni bilo malo, 
inaj si ogledajo šolo in posebej za to priložnost 
I okrašene učilnice.
I Sola je bila okrašena kot novoletna jelka. Za 
nameček pa je bila v knjižnici razstava starih knjig, 
zvezkov, spričeval in drugih s šolo povezanih stvari. 
Prireditev je uspela, zato si učenci in starši želimo 

j še več takih skupnih srečanj.
NINA Jurkovič, 7.OŠ

NAŠA ŠOLA JE PRAZNOVALA
Ob 150 letnici šolstva v Stari Cerkvi smo v šolski 
telovadnici pripravili proslavo. Najprej nas je ravnateljica 
seznanila z zgodovino šole, nato pa so se zvrstile točke, 
ki so jih pripravili učenci s vojimi učitelji. Učenci sed
mega razreda so pri zemljepisnem krožku naslikali | 
plakate, ki so jih razstavili po telovadnici. V tem letu 
smo dobili tudi pevski zbor, ki je pel na prireditvi. 
Učenci, ki obiskujejo dramski krožek, so pripravili igrico 
Deček na letečem peresniku. Tudi dekleta iz petega c 
smo pripravile svojo točko. Zaplesale smo dva ljudska 
plesa. Na prireditev smo povabili tudi nekatere učenke 
glasbene šole, da so nam zaigrale na klavir in flavto. Po 
končani prireditvi smo si lahko v šoli ogledali razstavo 
starih šolskih knjig in predmetov. Na prireditvi je bilo 
zelo lepo in že sedaj premišljujem, kako bo takrat, ko j 
bošola praznovala 200 let.

ANJA Moric, 5. c

2. NARAVOSLOVNI DAN
V šolo smo prišli kot ponavadi. Prvo uro smo se 
pogovarjali o obnašanju. Na postajo smo šli po malici. 
Vožnja z vlakom je bila super. V Ljubljani sta nas 
počakala dva avtobusa. Odpeljala sta nas v živalski vrt. 
Videli smo: slona, kače, race in druge živali. V živalskem 
vrtu je bilo lepo. Ujel nas je dež in smo šli na pijačo. 
Ko je nehalo deževati, smo šli spet na avtobus. Prišli 
smo na železniško postajo, kjer nas je čakal vlak. Na 
postaji v Stari Cerkvi so nas čakali starši in drugi. 
Naravoslovni dan je bil super. Takšnega bi imeli še 
tristokrat.
Barbara Robida, Sabina Benegalija, Tina Lipovec, Polona Novak.

17



AVTOMOBILSKI DELI
v trgovini NAJA

AVTO SERVIS jAKovAc
- avtomehanične in kleparske storitve 

za vse vrste vozil

TAVRIA AVTOMOBILI
- prodaja in pooblaščen servis

REŠKA 11 a, KOČEVJE, tel./fax 852-503

'/ M 1 i III f_LLLI i LL' I i ' II

Zavrti

TRGOVINA
Pod kozovčkom
L. Vesel u (061) 866-208 
6, 61317 Sodražica

- PESTRA IZBIRA IZDELKOV IZ MESA 
(tlačenke, hrenovke, šunke, pršut... mesarija 
(Arvaj, Kmetič, MIP)

- PLENICE PAMPERS - 1799 SIT
ČOKOLADE MILKA OD 93.90 SIT

- VSE ZA GOSPODINJSTVO IN MALE DOMAČE 
ŽIVALI

ZA NAKUP MOŠKIH, ŽENSKIH IN 
OTROŠKIH ČEVLJEV-ŠKORNJEV 
POKLANJAMO KUPON. PRI NAKUPU 5 
PAROV PRI ŠESTEM NUDIMO 50% 
POPUSTA. IZKORISTITE PRILOŽNOST!
- podloženi zimski škornji (“ski-boots”)

- moški, ženski in otroški teniški copati MADIGAN 
(usnjeni)

- BULLERJI
- podloženi gumijasti škornji, zimski gležnarji
- šolski usnjeni copati od 600 do 800 SIT
- ortopedski vložki
V popravljalnici vam popravimo čevlje, razne torbe, 
usnjene jakne, , zamenjamo zadrgo na kavbojkah... 
Za vso pri nas kupljeno obutev dajemo 50 % popusta 
pri prvem popravilu.
Izdelujemo vse vrste ključev.

POD KOZOVČKOM DOBITE VSE!

• jeans hlače, jakne, srajce, termo 
hlače

• zimske jakne, puhovke, bunde
• špichoze, pajkice, puloverji, jope, 

nogavice, rokavice, kape
• otroški programi

PO UGODNIH CENAH VAM NUDIMO: 

Betonski blok
20 x 20 x 40 59,40 SIT
25 x 20 x 40 69,90 SIT
30 x 20 x 40 72,20 SIT

Beton za takojšnjo vgradnjo
od 3.432 do 7.260 SIT + dostava

Cene so s prometnim davkom in 
brezplačno dostavo do 20 km. 

Razkladanje po paleti 210,00 SIT. 
Dostave nad 20 km po dogovoru.

Delovni čas: od 9. do 17. ure 
sobota: od 8. do 12. ure
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GRADBENIŠTVO

Pripravlja in svetuje Andrej Rus, inž. gradb.

ZAKON IN GRADNJA
V nadaljevanju sestavka iz prejšnje 
številke bi rad najprej omenil, da 
Zakon o spremembah in dopolnit
vah zakona o urejanju naselij in 
drugih posegih v prostor (v 
nadaljnem besedilu bo to ZAKON) 
velja tako za občane kot tudi za 
vse pravne osebe. Vsak poseg v 
prostor, razen izjem, ki sem jih 
navedel v prejšnji številki, zahteva 
od investitorja zagotovitev vseh 
predpisanih pogojev iz ZAKONA. 
Država je s sprejetjem ZAKONA 
seveda predvidevala tudi odpravl
janje posledic nedovoljenih posegov 
v prostor. Kot prvo je predvideno 
natančno ugotavljanje dejanskega 
stanja prostora,za kar so zadolžene 
inšpekcijske službe. Država pa bo 
z denarjem, ki so ga kot depozit 
vplačali črnograditelji, pristopila k 
izdelavi prostorskih načrtov za 
lokacije, ki so obravnavane kot ne
dovoljen poseg v prostor. Seveda 
moram ob tem navesti, da bo 
potrebno predhodno preverjanje 
vsake posamezne lokacije in po za
ključkih, ki jih bo pripravila urban
istična stroka, bo možna in v tem 
primeru je država črnograditelju za
grozila s sankcijami (odstranitev ob
jekta).
Ob tem se seveda mnogi 
črnograditelji sprašujejo, zakaj je 
bilo potrebno vplačati depozit, če 
jim potem nihče ne garantira 
lokalizacije gradnje. Depozit je bil 
samo odlog odstranitve nedovoljene 
gradnje do dokončne rešitve

oziroma izdelave prostorskih 
načrtov. Ostali del depozita pa je 
namenjen bodisi za plačilo 
stroškov odstranjevanja nedovol
jene gradnje (v primerih, ko in
vestitor ne bo mogel pridobiti 
lokacijskega dovoljenja), bodisi za 
plačilo komunalnega prispevka (za 
objekte, ki jih je možno legal
izirati). Morebitni ostanek de
pozita pa bo država vrnila investi
torju.
Investitorje bi opozoril posebej na 
člen v ZAKONU, ki je nekaterim 
črnograditeljem že povzročil 
nerešljive probleme. Ta člen 
namrež prepoveduje pooblaščenim 
organizacijam priključitev "na 
črno" zgrajenega objekta na vse 
komunalne objekte in naprave. 
Ravno tako takšnim objektom ni 
možno dodeliti hišne številke, v 
takšnem objektu se ne more pri
javiti stalnega in začasnega prebi
vališča, ni možno zahtevati vpisa 
v zemljiško knjigo, kataster in 
druge geodetske evidence. V "na 
črno" zgrajenem objektu ni možno 
opravljati gospodarske ali druge 
dejavnosti, takšen objekt ni 
mogoče prodati in ne da se 
skleniti kreditnih, zavarovalnih, 
najemnih in drugih podobnih 
poslov. Ima pa "na črno" zgrajen 
objekt tudi eno samo dobro last
nost: država ga namreč ne more 
obdavčiti, kar pa tudi nekaj velja 
v teh časih.
Za konec obravnavanja ZAKONA

iUli

pa bi rad napisal še zanimivost. 
Poleti sem imel priložnost razgovora 
s slovenskim izseljencem iz Cleve
landa, ki se namerava vrniti v do
movino in bi si rad v domačem 
kraju postavil hišo. Ko sva primer
jala našo in njihovo urbanistično 
zakonodajo, sem prišel do zaključka, 
da sploh ni bistvenih razlik v samih 
postopkih. Ravno tako mora tam 
investitor graditi na prostoru, na 
katerem je gradnja možna. Objekt 
zakoliči geometer in kasnejši pre
miki lokacije s strani investitorja 
sploh niso možni. Načrt za objekt 
ravno tako potrdi uradnik na občini 
in investitor lahko zgradi samo ob
jekt po načrtu, ki ga je predložil 
občini. Seveda mora biti načrt v 
skladu z zahtevami urbanistov. 
Načrt pa mora investitor pazljivo 
izbrati, ker ni dovoljeno premikati 
niti okenskih odprtin, kaj šele, da 
bi investitor sam po svoji želji 
spreminjal velikostne gabarite ob
jekta, kar je pri nas kar splošno 
pravilo. Iz pogovora sem razbral 
seveda frazo, ki nas spremlja vsak 
dan: vzpostaviti je potrebno pravno 
državo in demokracijo vzeti kot 
množico pravil, ki veljajo za vse 
enako.

SPONZOR RUBRIKE: GRAFIT d.o.o izvajanje kompletne gradnje - tudi na
ključ, preko svojih kooperantov izvajamo 
vsa zaključna gradbena dela
REFERENCE
zaključna dela: v Klubu 111, Video center-Kava Riba

samostojni projekti: 12 lokalov v poslovnem centru 
Murgle. (Ariel, SKB...), poslopje KVM grafike v G. 
Lepovčah, stanovanjske hiše, komunalna infrastruktura
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ZDRAVSTVO

Pripravlja in svetuje dr. Tihomir Odorčič

MAŠČOBE V KRVI
Več kot polovica vseh vzrokov smrti v Sloveniji so 
bolezni srca in ožilja. Le-te so posledica
degenerativnih sprememb v steni žil, ali ateroskleroze. 
Sam naziv ateroskleroza pomeni maščobna zatrdlina 
in predstavlja dokončen makroskopski izgled
bolezensko spremenjene krvne žile. Veliko bolj 
pomembno je tisto, kar bo pripeljalo do nastanka 
takšne žile. Kajti proces ateroskleroze se prične s 
spremebami v sestavu maščob v obtoku in
mikroskopskimi okvarami notranjosti žile, ki se še 
lahko ustavijo, oz. preprečijo.
Najnovejša dognanja s področja raziskav vzrokov in 
dejavnikov tveganja za nastanek bolezni srca in ožilja, 
so sprožila pravo prebujenje v kulturi življenja in 
načina prehranjevnja sodobnega človeka. Gotovo je, 
da kajenje, stres, zvišan krvni tlak, zvišan krvni 
sladkor, soli sečne kisline (urati), prekomerna telesna 
teža, zmanjšana telesna aktivnost in zvišane maščobe 
v krvi skupaj sodelujejo pri nastanku ateroskleroze. 
Od še ne tako davnih nasvetov o potrebi, da se 
človek, recimo med prebolevanjem kakšne težje 
kronične bolezni prehranjuje s čim bolj kalorično in 
močno hrano, so zdravniki, lahko rečemo za 180 
stopinj, spremenili način svetovanja. Tako so slamna, 
svinjina in maščobe živalskega porekla nasploh posta'e 
nekaj o čemer se najraje z zdravnikom ne bi 
pogovarjali, ker vemo, da nam jih bo prepovedal. 
Zakaj?
Zaradi že omenjenih dognanj, je preiskava krvi na 
maščobe ravno tako pomembna v splošnem zdravst
venem pregledu kakor je to merjenje krvnega tlaka 
ali določanje krvnega sladkorja. Zato vam jo bo vsak 
vesten zdravnik naročil vsaj enkrat na leto. Med 
delom na področju kočevske občine sem ugotovil, da 
večina tistih, katerim sem pregledal maščobe v krvi, 
jih ima zmerno ali prekomerno povišane. Neka 
študija je pokazala, da je ogroženost za koronarno 
bolezen sorazmerna koncentraciji holesterola (eni od 
maščob) v krvi. Vsako zmanjšanje holesterola za 1% 
zmanjša tveganje za 2%. Dolgo let se je učilo, da 
je aterosklerotsko spreminjanje žilne stene nepovraten 
in nepopravljiv proces, danes pa se ve, da po 
znižanju krvnih maščob, zlasti tistih nizke gostote 
(LDL), prihaja do nazadovanja aterosklerotskih 
sprememb. To je zelo spodbudna novica za vsakogar. 
Na drugi strani pa zmanjševanje krvnih maščob visoke 
gostote (HDL) je slabo znamenje vznapredovalih 
aterosklerotskih sprememb.
Zvišane maščobe v krvi se zdravijo prvenstveno z 
ustrezno dieto in v hujših primerih z dieto in 
antilipemičnimi zdravili hkrati. Glede na to, da v 
večini primerov zadostuje dieta, bom v kratkih črtah

podal njena osnovna načela. Vsak, ki po naravi raje je 
z žlico in ima rad sadje in zelenjavo, pri takšni dieti 
ne bo prav nič prikrajšan. Prej nasprotno. Torej 
poglejmo si to dieto raje s tistega pozitivnega zornega 
kota, tj. kaj bom jedel in ne kaj ne bom.
Vsa žita in izdelke iz njih, vendar v energetsko 
(kalorijsko) zmernih količinah. Poseben povdarek je na 
kruhu iz celega zrna. Cim bolj "rjav" od znotraj je kruh, 
tem bolj je zdrav.
Vso zelenjavo, poseben povdarek je na stročnicah, ker 
ob zmanjševanju hrane živalskega porekla pomenijo 
nadomestek z beljakovinami bogate hrane.
Vse sadeže, z zmernostjo pa tiste, ki so bogatejši z 
maščobami, kot so orehi, lešniki, mandeljni, arašidi ali 
avokado.
Kaj pa ostalo? Meso, jajca, mlečni izdelki, slaščice? 
Morda bi se raje vprašali ali je še kaj potrebno po 
tistem, kar je zgoraj naštetega? Pred nami je čas kolinj. 
Marsikateri, ki bo prebiral te vrste bo zalagal svojo 
zmrzovalno skrinjo ali spravljal tisto belo snov v kanto. 
Naj bi mu morda te vrste kaj povedale?
Pravijo, da sodobnega človeka ubija bela smrt: bela 
moka, presejana in očiščena sleherne zdrave snovi, bela 
sol, ki zvišuje krvni tlak, beli sladkor, rafiniran kakor 
njegovi izdelovalci in bela mast. Zdravnik ne straši, le 
opozarja.

JASN/C^ 
7nn

ÄJ jTUDio

rokavice MAGIC samo 550
smučarske vezi TYROLIA še po starih cenah 
puhovka NORTHLAND za 9690
smučarske rokavice od 1950
nogavice bund 390
otroške trenerke 1590

RIBNICA, KOLODVORSKA 3 a, tel. 061/860-464 
KOČEVJE, LJUBLJANSKA 9a - tel. 061/851-983
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Prometna varnost
v

POGOVOR Z ZUPANOM RIBNICE
Ob tednu prometne varnosti smo se pri novinarskem 
krožku odločili za pogovor z ribniškim županom Francem 
Miheličem. Načeli smo probleme, ki so že bili 
obravnavani, a ne rešeni.
Se dobro se spominjam, da smo učenci pred dvema 
letoma zapustili šolske klopi in hoteli z risanjem po 
cestah okrog šole opozoriti okolje na hude prometne 
razmere. Ta problem še zmeraj ni rešen. Zanima nas, 
če na občini še razmišljate o rešitvi tega problema.
Seveda razmišljamo. Dobro se zavedamo, da promet še 
vednopoteka mimo šole in da to ni dobra rešitev za šolo. 
Trenutno pa ni druge možnosti zaradi pomanjkanja 
denarja.Vsa vozila nikakor nr moremo usmeriti skozi trg. 
Potrebno je narediti obvoznico izven mesta. Začasna 
rešitev bi bila, da bi vsaj ublažili promet, če bi speljali 
cesto mimo proge, v smeri proti Ljubljani bi se priključila 
na Bregu, proti jugu pa bi šla mimo Inlesa, Melesa in 
do Hrovače. To bi bila le začasna rešitev, ki pa bi za 
šolo pomenila veliko, saj bi bil ves težki promet preusmer
jen. Dolgoročna rešitev pa je v gradnji obvoznice. Finan
ciranje le-te pa ni v domeni občine, ampak republike. Kar 
odkrito vam povem, da je gradnja prave obvoznice še zelo 
daleč.
Baje ste nam takrat obljubili, da če ne bo speljana ob
voznica, da boste financirali zamenjavo oken, ki bodo 
zvočno izolirana.
Ja, to smo res obljubili, ampak v tem smislu, da bi se 
angažirali. Do tega ni prišlo, ker je glavni problem spet 
denar. Dotoki denarja so zaradi situacije, ki jo čutite tudi 
vi, menjši. Veliko stvari moramo preložiti na naslednje 
leto. Pa vendar še ni rečeno, da bo uresničljivo. Zavedamo 
se, da je to pereč problem. Če že ne bomo rešili 
vprašanje prometa,bi lahko sanirali okna.
Lahko saniranje oken pričakujemo v prihodnjem letu?
Ne bi si upal obljubiti, ker imamo veliko obveznosti. V 
delu imamo preurejanje povezovalnega kanala ob Bistrici. 
Pa tudi nekateri odseki cest so potrebni obnove.
Veliko občanov Ribnice, med njimi tudi naši učenci, se 
vozi s kolesi. Kolesarskih stez pa skoraj ni. Za kole
sarje sta najbolj nevarni cesti do Nemške vasi in Brega, 
potem pa še Gorenjska in Opekarska cesta. So kakšni 
načrti, da bi začeli z gradnjo kolesarske poti?
Mislim, da bo drugo leto vsaj nekaj kolesarskih stez 
urejenih. Ne bom trdil, da bodo vse, ampak vsaj nekaj. 
Zal je glavni problem denar, problemi pa so tudi z 
lastništvom. Zavedati se moramo, da kjerkoli gradimo, je 
ta zemlja last ljudi. Z njimi se je potrebno dogovarjati, 
da pristanejo na gradnjo. Teoretično se da speljati cesto, 
ko pa gremo na teren, naletimo na ovire, ki za leto ali 
več odložijo gradnjo. V primeru Nemške vasi smo 
razmišljali, da bi nekako povezali poljske poti, ki bi jih 
asfaltirali ali pa tudi ne, in bi služile kot kolesarska steza.

Po mojem bi bila to najbližjarešitev, če odmislim 
problem lastništva. Načrti za prenovo ceste do Brega 
so že zarisani, vendar ne najdemo primerne rešitve 
glede nekaterih hiš, ki stojijo tik ob cesti, in 
železniške proge. Možnosti, ki je veljala še lani, da 
bi speljali cesto ob progi, ni več. In to postavi vso 
stvar v drugačno luč.
Velikokrat slišimo, mladina je naša prihodnost. Ob 
Športnem centru je zemljišče povsem neurejeno. Mi 
bi predlagali, da bi tam zgradili šolsko igrišče.
To zadevo bom dal v razmislek oddelku za 
načrtovanje prostora. Najbolje pa bi bilo, da se 
aktivno vključi tudi šola. Vi sami narišite osnutek 
načrta za igrišče ali kar bi radi imeli. Mi bomo 
sprejeli vaše ideje in skupajs strokovnjaki ugotovili, 
če je to možno zgraditi. Zemljišče je last ministrstva 
za obrambo, vendar mislim, da bi se dalo z njimi 
dogovoriti.
Je Občina Ribnica v letošnjem letu že izpeljala 
kakšno akcijo v zvezi z varnostjo v prometu?
To je širok pojem. Občina ia Svet za preventivo, ki 
organizira različne akcije. Dodatno se svet poveže 
tudi s policijo, dodaten nadzor na križiščih in 
podobno.
Imate za naše učence v zvezi s prometom kakšna 
sporočila?
Prometni režim predstavlja red, prometna pravila, ki 
jih moramo spoštovati. Dejstvo je, da se starejši 
prometnih predpisov ne držimo, kar je zelo narobe. 
Dejstvo je, da se tudi otroci ne ravnate po prometnih 
predpisih, kar je tudi narobe. Zavedati se moramo, 
da je prometni režim zaradi varnosti, predvsem zaradi 
varnosti najšibkejših členov, to so pešci, otroci in 
starejši. Že od malega se morate navaditi, da boste 
upoštevali prometne predpise, le tako boste lahko 
malo boljši, kot smo mi, odrasli.
Na koncu bi vas povprašala, ali je županovanje 
težko delo.
Kakor se vzame. Ne bom rekel, da je lahko. Z vidika 
zunanjega opazovalca verjetno ni težko, nekaj govoriš, 
pišeš. Za to funkcijo sem končno pristal sam. Pri
bližno sem vedel, kaj me čaka. Vsega sicer nisem 
vedel. Nisem pričakoval, da bodo nekatere stvari tako 
ostre, kot so. Ne morem se pritoževati, to delo 
moram opravljati, dokler mi je iskazano zaupanje 
volilcev.

Intervju sta pripravili 
Bernarda Lovšin in Vesna Tanko 

OŠ dr. Franceta Prešerna, Ribnica
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Predstavitev ribniško kočevskih skupin in ansamblov, ki bodo nastopili na pomladnem žuru v Ribnici, se je 
že lepo prijela. Doslej prepričljivo vodi ansambel Franca Miheliča, do konca predstavitev, ki bodo trajale še 
v leto ’94 pa je še veliko časa za preboj doslej manj znanih glasabenikov, zato jim pomagajte tudi vi s svojim 
glasom. Tokrat vam lastnik podjetja Le-Mo Marko Modrej predstavlja mlado skupino iz Sodražice TOP LINE, 
v kateri pa so prekaljeni fantje, ki se z glasbo ukvarjajo že več kot deset let.

TOP LINE
Že samo ime -mogočna, vodilna, prva smer pove, 
da bomo pisali o skupini, ki se trudi in ki ji tudi 
uspeva prodreti na širšo slovensko tržišče skozi vrata 
anonimnosti, ki se ne odpro vsakomur. Začetek 
delovanja skupine s tem zvenečim imenom je pisan 
v. letu 1990. Pobudnika, da se fantje zbero v 
zasedbo, ki bo razveseljevala občinstvo na plesih, 
koncertih, raznih drugih zabavah, sta bila brata 
Janko in Ervin Smisl iz Sodražice. Oba sta pred tem 
igrala pri narodnozabavnem ansamblu Urban.
Janko Smisl je tudi prva oseba benda, vodja in 
organizator nastopov. Igra solo kitaro, poje back 
vokal, zaposlen pa je kot konstruktor obdelovalnih 
strojev pri podjetju Inles Ribnica. Je zelo prijeten, 
zgovoren, sproščen fant - skratka rojen za show 
bussines. Star je 28 let. Leto mlajši od Janka je 
njegov brat Ervin Smisl, prav tako doma iz So
dražice. Bas kitarist, ki obiskuje četrti letnik 
ekonomske fakultete, poje tudi back vokal.
Najstarejši član z 31. leti je pevec Vojko Djuran. 
Poleg vokala je tudi front man in igra ritem kitaro. 
Doma je iz Borovnice, zaposlen pa pri podjetju 
Muzikaviva v Ljubljani.
Klaviaturist Franci Zbukovec je poleg Janka in Erv
ina še iz zasedbe Urban. Dokončal je pedagoško 
gimnazijo in je kot prodajni referent zaposlen v 
Kovinoplastiki Lož. Njegov rojstni kraj je Stari trg 
pri Ložu, sedaj pa živi v Jurjeviči, kjer je poročen. 
Dopolnil je 27 let.
Najmljaši član skupine je s 26. leti bobnar Milan 
Pintar, ki ima v Ljubljani svoje podjetje.
Pred tremi leti so fantje začeli igrati v štiričlanski 
zasedbi brez pevca na raznih plesih in prireditvah v 
Sodražici in ožji okolici. Že naslednje leto, leta 1991, 
je njihov takratni manager Zdravko Toplak iz 
Cerknice skupino seznanil s slovensko pevko Heleno 
Blagne. Že po prvih pogovorih in vajah so začeli z 
njo resno sodelovati in postali so njena spremljevalna 
skupina. Po vsej Sloveniji so bili dobro sprejeti, 
nabirali so si izkušnje in poznanstva in že isto leto 
posneli v studiu metro svojo lastno skladbo z 
naslovom Nekoč sem te ljubil., katere producent je 
bil Branko Jovanovič-Vunjak. Skladbo smo lahko 
slišali tudi z valov Radia Slovenija. S Heleno Blagne 
so sodelovali do konca letošnjega poletja.

To jesen so si fantje vzeli po dveletnem nastopanju s 
Heleno malo pavze za pripravo lastnih skladb, saj 
naslednje leto nameravajo izdati svojo prvo samostojno 
kaseto. Iščejo sponzorja in producenta, ki bi jim poma
gal pri tako pomembnem projektu in bi bili zelo vseli 
vsake spodbude.
Najbolj so jim ostali v spominu nastopi na prireditvi 
Pivo in cvetje ’93, Noč v Radencih s skupinama Magnet 
in Štirje Kovači, zdravilišče Dobrna, koncert s Heleno 
Blagne na Jesenicah, nastopi v številnih diskotekah od 
Black Jacka v Ljubljani; Super Li-ja v Murski Soboti, 
na Otočcu, Šoštanju, Braniku, Kranjski Gori... Lepo je 
bilo tudi med nastopi v hotelih: Holliday Inn, Lev, Slon, 
novoletni nastop v hotelu Planika v Ajdovščini. Letos 
je za njimi tudi nastop na Pop Rock žuru v Sodražici 
in v študentskem naselju v Ljubljani poleg Avtomobilov 
in Zorana Predina. TOP-LINE show band imajo poleg 
konkretne naloge izdati kaseto tako kot veliko drugi 
bandov tudi veliko željo,da bi se povzpeli čim više pod 
slovensko glasbeno nebo. Po poslušanju njihovih pos
netkov v vadbenem prostoru v Sodražici sem dobil vtis, 
da bo na tem nebu njihova zvezda kaj kamlu zažarela. 
Vse, ki še ne veste, kam bi šli letos silvestrovat, vabi 
TOP LINE v Cerknico, kjer vam bodo najdaljšo letošnjo 
noč krajšali v restavraciji Nanos.
Vsi, ki bi fante radi čimprej spoznali v živo, se lahko 
oglasite v stavbi v centru Sodražice, kjer vadijo, ali pa
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zavrtite telefon 866-077, kjer bo vaši radovednosti in 
željam skušal ustreči Janko.
Ne pozabite še izpolniti kupončka z vašo najljubšo 
skupino in ga skupaj z vašim naslovom pošljite na 
naše uredništvo! Morda boste prejeli vabilo za brez
plačen obisk žura Ostanimo prijatelji.

MARKO MODREJ

SHOW BAND

Lestvica
& NovVcE

tel./fax 061/861-670
tel. 061/861-559 Ribnica

GO WEST
IT KEEPS RAINING
U2
FACES 
SPACE MAN 
RELIGHT MY PIRE 
HIGHER GROUND

ET SHOP BOYS 
BITTY MCLEAN 

ZOOROPA 
2 UNLIMITED 

4 NON BLONDES 
TAKE THAT-LU LU 

UB 40.

V kuponček napišite skladbo, ki vam gre trenutno najbolj v 
uho, ga nalepite na dopisnico in pošljite na naslov uredništva 
najkasnje do 4. 12. 1993. Ne pozabite pripisati svojega naslova! 
Med prispelimi kupončki bomo izžrebali 3 srečneže, ki bodo 
orejeli kaseto, posneto z najnovejšo HIT glasbo Studia LE&MO. 
-estvicn je sestavljena na osnovi vaših glasovanj.

K

Glasujem za skladbo:

Prodajna mesta: VC Riba, Šolarček, Krempa na SŠ Kočevje
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J

11
*

rr
r
S6T
< 7
*

12

OBRTNA ZBORNICA RIBNICA 
objavlja

BORZO POSLOVNIH PROSTOROV 
V OBČINI RIBNICA i

ODDAMO ALI PRODAMO: £
PROSTOR v velikosti 18x15x3,5m, centralno ogrevanje, f 
primerno za skladišče ali delavnico, lokacija v A 
neposredni bližini Ribnice, oddamo v najem £
POSLOVNI PROSTOR 50m2, centralno ogrevanje, voda J 
telefon, obrtniški el. priključek primeren za proizvodnjo, 7 
obrt ali stortitve, v neposredni bližini Ribnice, oddamo £ 
v najem. f
POSLOVNA PROSTORA - LOKALA v centru Rib- 7 
niče,14 nT in 46 m\ možnost trgovine ali storitvene^ 
dejavnosti, oddamo v najem. 7
POSLOVNI PROSTOR - LOKAL, 75 m2, + £
SKLADIŠČE, 30 m2, končana 4. gradbena faza, možnost / 

ali v neposreni^lokacija 

na zelo prometni £
A

STANOVANJSKO £ 
Lokal vpeljan, £

trgovine ali druge mirne dejavnosti 
dbližini Ribnice, oddamo v najem.
GOSTINSKI LOKAL Z VRTOM 
lokaciji oddam v najem ali prodam.
GOSTINSKI LOKAL, 100m2, S 
HIŠO oddam v najem ali prodam, 
opremljen in s kuhinjo, parkirni prostor,
TRGOVINA na odlični lokaciji, vpeljana, z vso opremo, Ä

velikosti /
cca. 150 nT za proizvodnjo manjših galanterijskih^ 
izdelkov iz lesa. Po možnosti v prostorih bivše kasarne. / 
Na dovolj prometni lokaciji v Ribnici vzamemo v najem A 
LOKALČEK cca. 20 m2 za trgovinico. f

živila in ostalo blago, se daje v najem
f

NAJAMEMO:
V najem vzamemo POSLOVNE PROSTORE v

S 3 V najem vzamemo PISARNO od 25 do 40 nT v / 
S pritličju, zaželen telefon in primeren dovoz. \X /
5 VSE INFORMACIJE DOBITE V PISARNI £ 
S OBRTNE ZBORNICE RIBNICA vsak delavnik odf 
^8.do 14. ure ali po telefonu 861-556, fax: 860-449. ^
S Sekretar: PAVEL HOČEVAR/

1 £

BOUTIQUE Gorenjska c. 7

lotos
(pri zavodu za 
zaposlovanje)

RIBNICA
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ALBERT MRAK ^onca vas Stara cerkev
Tel./Fax 061/855 130

SERVIS
oljnih gorilcev, električnega ročnega orodja, 
varilnih aparatov
MONTAŽA
toplotne tehnike in vseh vrst instalacij

POSEBNO UGODNA STORITEV
montaža obnovljenih oljnih gorilcev 
WEISHAUPT, ELKO, ERTLI, HOFMAT..

LES
PROIZVODNO IN TRGOVSKO PODJETJE, d. o. o.
LUISA ADAMIČA 10, RIBNICA, TEL.: 061/862-067
NUDIMO VAM:
- stavbno pohištvo INLES in LESNA
- lamelni parket
- furnirane in talne obloge že od 

550 SIT/m2 dalje
- domače keramične in klinker ploščice 
IZREDNO UGODNO (UVOZ IZ ITALIJE):
- tuš kabine od 13.600 SIT dalje
- keramične ploščice
- sanitarna keramika
Nudimo PREVOZNE USLUGE s tovornim avtomobilom!
MOŽNOST PLAČILA NA DVA ALI TRI ČEKE (BREZ OBRESTI)!!!

Če želite, da bo vaša pričeska modna iti 
vedno lepo urejena, se oglasite v frizerskem 

A salonu Byuty.
^---- Nudimo vam trajno KUENE

za poškodovane in porozne lase 
za tanke in beljene lase 

za lase, ki se težko kodrajo 
IMATE TEŽAVE S PRHLJAJEM? S kuro 
proti prhljaju vas bomo rešili te nadloge. 
POSEBNA PONUDBA: na Silvestrovo bo lokal 
odprt do 15.00 ure, da vas bomo za praznik 
olepšali tudi s prazničnimi bleščicami.

Kolodvorska 14 
KOČEVJE 

Tel.: 851-113

BOŽIČNO 
NOVOLETNI 
POPUST DO

I UGODNO 

V DECEMBRU

otroške sobe 
dnevne sobe 
spalnice 
kuhinje
sedežne garniture

Kmetijsko
gozdarska

zadruga Ribnica

Šeškova 15, Ribnica -tel061/862-131, fax 861-030

MERCATOR - KMETIJSKO GOZDARSKA 
ZADRUGA RIBNICA 

nudi svojim članom in drugim potrošnikom 
v svojih poslovalnicah

Izbira, Zadružnik, Dom Sodražica, Sv. Gregor 
blago trajne vrednosti prodajamo na 3 čeke brez obresti 
v vrednosti nad 6.000,00 SIT
člani zadruge - izkoristite možnost članskega popusta

POSEBNA PONUDBA:
pesni rezanci peletirani 26.00 SIT/kg
pšenična krmilna moka 23,50 SIT/kg

ZBIRAMO NAROČILA ZA DOBAVO 
JEČMENA IN KORUZE PO UGODNI CENI 

RIFUZA
NAROČILA SPREJEMEMO V POSLOVALNICI 

ZADRUGE 
VABUENI!
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ROKOMET
V 7. kolu L SRL so ribniški' rokometaši doma proti 
Fructalu pokazali preslabo igro tako v napadu kot 
obrambi, da bi bili lahko kos Primorcem. V srečanju 
naslednjega kola na Ptuju si je Drava proti Ribnici 
izborila prednost štirih golov že v prvem polčasu, ki 
pa jih ni bilo mogoče nadoknaditi predvsem po zaslugi 
štajerskega golmana. Po dveh zaporednih porazih se je 
Ribnica znašla z vsega 6. točkami na 10. mestu.

Kočevske rokometašice so v 6. kolu v Velenju visoko 
premagale tamkajšnjo ekipo, milo za drago pa so jim 
vrnile teden dni kasneje v Ribnici rokometašice 
ljubljanske Belinke Olimpije (22:30). Gostje so 
onemogočile Ukrajinke, domača dekleta pa tudi niso 
dala od sebe vse kar zmorejo. Kljub temu so trdno 
v vodstvu svoje skupine I.SRL, saj je bil to prvi 
jesenski poraz.

ODBOJKA
Odbojkarice LIK-TILIE so v četrtem kolu premagale 
Novomeščanke v gosteh(0:3), z istim rezultatom pa so 
izgubile teden dni kasneje proti Koprčankam.. Razlog

za poraz je mogoče tudi odločitev upravnega odbora 
SOL, da se prepove igranje v stari dvorani in da 
so bile zato prisiljene gostovati. Po petih kolih so 
iztržile 6 točk.

Moški odbojkarji PAN-KOVINAR-ja so v šestem 
kolu izgubili proti Šempetru, v sedmem pa so 
premagali Braslovčane. V II.SOL se dobro držijo, saj 
so le dve točki za vodečimia Šempetrom in Olimpijo
II.

NOGOMET
Avtobum in Beltrans sta v Veržeju odigrala srečanje 
v nemogočih vremenskih razmerah, saj je bilo na 
igrišču 20 cm snega, na odločitev o začetku pa sta 
morala čakati kar pol ure. Avtobum je iztržil le 
točko (1:1), za to pa se ni bilo vredno mučiti po 
igrišču. Na snegu, vendar v precej boljših pogojih pa 
se je v 14. kolu srečal doma z Dravinjo in tokrat 
iztržil obe točki (2:0). Kočevski nogomet je še vedno 
na vrhu II. lige, tretji na lestvici pa zaostaja že za 
4 točke.

[folojlb»*
Gorenjska c. 6 
61310 RIBNICA 
tel.: ( 061 ) 860- 569

VSE ČLANE IN NEČLANE SVETA FUJI,

OBVEŠČAMO
DA DRUŽINA FUJI - FOTO TONI

ORGANIZIRA
BREZPLAČEN STROKOVNI SEMINAR 
Z MOJSTRI FOTOGRAFIJE IZ SLOVENIJE

" ZA BOLJŠO 
FOTOGRAFIJO"

V PETEK 3.12. ob 17.00 uri 
V MIKLOVI HIŠI.

* PRIKAZ Z DIAPOZITIVI IN FOTOGRAFIJAMI
•STROKOVNI NASVETI

* PRAV ZA VSAKEGA OBISKOVALCA DRUŽINA
FUJI PRIPRAVLJA PRESENEČENJE

* MOŽNOST VČLANJENJA V SVET FUJI

VABLJENI
ZA VAS IN Z VAMI FOTO TONI

OPTIK
JANEZ POZNIČ

Vrvarska 3, 61310 Ribnica, tei.: 061/ 860-367

VAM V SVOJIH PROSTORIH NUDI KVALITETNE 
USLUGE ZA VSE VRSTE DOMAČIH IN UVOŽENIH 
OKIRJEV, KOT SO:

OPTIL
* GHETALDUS
* TERRI BROGAN
* MARCOLIN
* SILHOUETTE
* LINO VENEZIANI
* JOHN LENNON

NA VOLJOS£
- foto o)»£tIfljiva steRH 

bivalna stekla 
fo plastična stekla 

elastična stekla 
[stanjšana stekla • 

progresivna stejj'

* FIORUCCI
* GIANNI VERSAGE
* WINCHESTER
* BENETTON 

C
^ TZARENO COVSINI 
rDESIL

' * RODENSTOCK

'ANI O

DELOVNI CAS:
ponedeljek in sreda od 9-18 ure 

torek, četrtek in petek od 9-16 ure
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AVTOMOBILSKA IZLOŽBA AGATON d.o.o. Ribnica
Podružnica Ribnica, Šeškova 42, tel. 861-488, telefax 860-653, odprto od 9. do 13. ure 
in od 15. do 18. ure, sobota od 9. do 12. ure

KREDIT IN LEASING Z 10% PODRAŽITVIJO KREDITNE OSNOVE

orel^ ptctb
Gruppo Volkswagen

NA ZALOGI ŠE NEKAJ OPLOVIH IN SEATOVIH VOZIL PO STARIH 
(ZELO UGODNIH) CENAH

dobava takoj za:
ASTRA 5 VRAT

VECTRA GL 4 IN % VRAT 
VECTRA GL DIAMOND 

ASTRA GSI 
CALIBRA 115 GS

CALIBRA 150 PS 
SEAT TOLEDO

VSI AVTOMOBILI
- RAZLIČNIH BARV IN MODELOV
- RAZLIČNIH DODATNIH OPREM 
UGODEN KREDIT, LEASING IN POPUST NA GOTOVINO TER STARO ZA NOVO

TRGOVINA

MOJCA
Kočevje, Ljubljanska 73 (pri Petrolu) tel. 851-633 

vam nudi
AVTOPREVLEKE za vse tipe vozil 

že za 3.960,00 SIT
POHIŠTVENO BLAGO za obnovo
sedežnih garnitur, stolov, jedilnih kotov... 

dodatna ponudba:
FAX ROLE, 30 m 400,00 SIT 

odprto 10h—12h, od 16h-18h, sobota 9h-12h

STORITVENO PODJETJE

Marjan Zlodej

'esional d.o.o.
Podgorska 4, Kočevje, delavnice Reška 25 (novi Itas) tel. 854-331
• vzdrževanje vseh vrst industrijskih strojev (stružnice, preše, škarje, 

mostovni žerjavi)
• servis bele tehnike in malih gospodinjskih aparatov

PONUDBA KOMPRESORJEV CECCATO - KOZMA
- batni in vijačni kompresorji, medicinski brezoljni kompresorji
- pripravne pumpe, navoj priključka od 1/4” do 1”, pretok zraka od 

800 do 6000 l/min
- filtri za čiščenje zraka
- talne sklopke (stikala) od 800 DEM dalje
- varnostni in nepovratni ventili

Delovni čas od 8. do 15. ure

Hvunoni
R0ZALK0MERC

d.o.o.
Kolodvorska 14, 61330 Kočevje 

Tel: 061/851-113 Fax: 061/851-113 
Žito račun: 51300 601-50176
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LADA - stare cene!
Posredujemo prodajo vozil vseh 
ostalih proizvajalcev.
Dobava TAKOJ!
KREDITI - brez pologa 
LEASING
Staro za novo
POOBLAŠČENI SERVIS 
HYUNDÄY-LADA (podjetje L&D) 
Ljubljanska c. 65, tel. 853-971
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Cesta na Ugar, Ribnica 
(bivša vojašnica), tel. 061/860-437 0^>
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TRGOVINA Z MEŠANIM BLAGOM 
GORENJSKA C. 20 a, RIBNICA 

M&M d.o.o., Videm 20a, Cerknica

IMš<
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u..

SLADKOR 50/1

PRALNI PRAŠEK WEISER REISE 3/1 

MAJONEZA 600 g 

PLENICE PAMPERS

77,40

787,00

388.70

1780,00

a.

o.
IGRAČE VSEH VRST PO IZREDNO UGODNIH CENAH

SKUŠALI BOMO KAR NAJBOLJE USTREČI 
VAŠIM ŽELJAM GLEDE PESTROSTI IZBIRE, KVALITETE IN CEN vv



KVM gostinstvo 
in turizem d.o.o. 
Vas 
vabi:

• v restavracijo KRONA, ki nudi ma
lice (ugodno - 250 SIT!) - kosila - 
pizze - hot dog - hamburger - sla
doled
• v KLUB 111 na slovesna poslovna 

in slavnostna kosila in večerje - 
v petek in soboto na zabavo in 
ples z živo glasbo

• v trgovine KVM, ki nudijo v vseh 
poslovalnicah akcijske prodaje 
hrane in pijač - v samopostrežni 
trgovini v IDEAL-u pa dobite 
sveže meso (odojek, janček, pri
pravljeno meso za žar) in vse 
ostale vrste mesa

UGODNO:
Zamik čekov nad 2.000 SIT je 15 
dni, nad 5.000 SIT pa 30 dni!

ZARADI VAS

X] KI »
VELEBLAGOVNICA KOČEVJE d.o.o.

ZA ČAS, KO BO 
MIKLAVŽ 

ISKAL DARILA

smo pripravili

LEGO in TOMI program igrač 
plišaste pralne igrače in avtomobilčke, 

sanke smuči , smučarske čevlje 
in veliko čokoladnih figuric

NOVO

ročne ure Junghans (radijsko 
vodene),

ročne, stenske ure in barometri 
CITIZEN,

dekorativna kozmetika MAXFAKTOR, 
LR MY BEAUTY in KAHNE

KDOR IŠČE, TA NAJDE ---- V NAMI

_LJ_
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Kočevje

IQ93

Kočevje, Ljubljanska 18, d.d.
Tel.: 061/851-136, telefax: 851-135

novo v prodajalni 
GALANTERIJA

Technic
Kozmetične kolekcije:

ELLEN BETRIX za dame 
CLERSIL za najstnike 
OLD ŠPICE za moške

Mercator JELKA 

Šeškova 52

Ribnica
MERCATOR-JELKA, Ribnica d.d 

nudi v vseh svojih trgovinah:

MIKLAVŽEV 10% popust 
za nakupe nad 300 SIT za 

naj mlaj še

do 31. 12.1993 v M-Blagovnici 
ZABAVNA PRESENEČENJA ZA 

OTROKE

OTVORITEV TRGOVINE V 
KOČEVJU, Streliška ul. 31 

26.11.1993 ob 11. uri
Velika izbira, nizke cene prehrambenih 
artiklov ter vse za dom in družino.
MERCATOR - vaš najboljši sosed!


